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A K T V A L N A P R O B L E M A T I K A 
Ni običaj, da se v uvodniku obravnavajo prob
lemi. Z izpostavljanjem problemskih stanj se 
namreč vnaprej vnaša pesimizem in negativen 
pogled na občino in občane. Vendar pa seje v 
občini Grosuplje nakopičilo toliko problemov, 
da jih ne moremo zaobiti: 
1. N E S P R E ) E T PROKAČV/N 

Smo že blizu polletja 1997, občinski svet pa še 
vedno ni sprejel proračuna in letnih razvojnih 
programov. Podobno kot, da se v podjetju ali 
na kmetiji ob enajstih dopoldne še vedno ne 
odločijo, kaj bodo tisti dan delali. Čas pa teče. 
Medstrankarska dogovarjanja so žal na izred
no nizkem nivoju politične kulture, proračun
ski porabniki se ne morejo sprijazniti, da 
razpoložljiva javna sredstva ne morejo zados
titi vsem potrebam, predlogi za izvirne občin
ske prihodke pa ne dobijo podpore. Tudi, če 
bodo proračun in programi sredi maja sprejeti, 
bodo časovno do konca leta zelo težko izvedl
j ivi . 

2. E V I D E N C A O B J E K T O V OBČANOV 
Po skoraj enem letu dela smo uspeli izdelati 
nekakšno evidenco stanovanj, stanovanjskih 
hiš , vikendov, gospodarskih objektov, 
poslovnih prostorov, pomožnih in vseh drugih 
objektov v občini z bruto kvadraturami. Ven
dar ugotavljamo, da so podatki dokaj netočni. 
Občani in podjetja namreč svojih nepremičnin 
ne urejajo tudi v katastru ali drugih uradnih 
evidencah, gradnje in adaptacije niso izvedene 
v skladu z lokacijsko in gradbeno dokument
acijo, neurejeni so statusi lastnikov, itd. Zato 
smo se odločili evidence kakršne so, razposlati 
vsem lastnikom objektov v občini, da j ih 
dopolnijo in stanje tudi formalno uredijo. Ker 
bodo evidence, po dopolnitvi, osnova za 
obračun nadomestila za uporabo stavnih zeml
jišč na območju cele občine, prosimo za strpno 
in resno sodelovanje. Pravilnost podatkov bosta 
preverjala tudi občinska inšpektorja. 

3. S T A R A I N N O V A D E P O N I J A 
Iztekajo se roki za deponiranje komunalnih 
odpadkov na smetišču Stehan. Nova lokacija, 
lokacijski pogoji, prostorski akti in projektna 
dokumentacija za novo deponijo pa še niso 
pripravljeni. Potem, koje država z zakonom o 
ustanovitvi Sklada kmetijskih zemljišč in 
gozdov Republike Slovenije občinam odvzela 

vsa zemljišča, smo tudi vse tri občine, ki rabi
mo skupno komunalno deponijo, odvisne od 
milosti in nemilosti lastnikov zemljišč in orga
niziranih prebivalcev okoliških vasi. Kako se 
bo zadeva iztekla še ne vemo, vemo le, da zbi
ranje in odvoz smeti ne bo več po ceni, kot je 
sedaj. 

4. N O V A ŠOLA I N V E Č N A M E N S K A 
T E L O V A D N I C A 

Tudi priprava največje in najbolj potrebne in
vesticije v občini tega desetletja ne gre gladko. 
Glavna problema sta še vedno neurejeno last
ništvo zemljišč in pomanjkanje sredstev. Last
niške zadeve, ki se rešujejo na upravni enoti 
(denacionalizacija), na sodišču (zaplembe oz. 
ZIKS) in na geodetski upravi (odmera in iden
tifikacija parcel) se ne premaknejo. Sklep Min
istrstva za šolstvo in šport o sofinanciranju ob
jektov v naslednjih dveh letih do višine 300 mio 
SIT pa pomeni zadostitev 25 % vseh potrebnih 
sredstev. 

Lahko bi navajali še naprej: zaustavljeno izva
janje denacionalizacije (upravna enota), predra
ga komunalno neopremljena zemljišča namen
jena pozidavi (lastniki), nezakonita poseganja 
po površinah javnega dobrega (občani), stano
vanjski in poslovni objekti brez uporabnih 
dovoljenj, brez določenih funkcionalnih zeml-

V tej številki preberite: 
• Tudi obrtniki imajo svoje zahteve 

• Seja občinskega sveta - infor

macije o opravljenem delu 

• Vodnik po Upravni enoti Grosu

plje 

• N a t a n č n o preberite rubriko 

A K T U A L N O - kako bomo 

plačevali nadomestilo za upo

rabo stavbnega zemljišča 

• Gost meseca: Srebrničevi živijo v 

svetu šaha 

• Kam s komunalnimi odpadki 

• Nova jezikovna šola v Grosupljem 

• in še mnogo zanimivega branja... 

jišč, z nedoločeno etažno in sploh lastnino (last
niki), občina kljub sklepu o delitvi premoženja 
med tri nove občine ne more postati lastnica 
nepremičnin (stara zakonodaja, ki ščiti že 
zdavnaj z Ustavo ukinjeno družbeno lastnino), 
zaustavljen interes po gradnji in sofinanciran
ju krajevne infrastrukture (krajevne skupnosti) 

pa naj bo to dovolj v razmislek o tem, kako 
bomo gradili naš jutri. 

ŽUPAN 
Rudolf Rome 

Grosuplje - mesto? 
Novo urejeni predeli le kaiejo mestni videz. Žal je le teh še vedno premalo. 

Foto: B. Šest 
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* * * GOSPODARSTVO IN PODJETNIŠTVO * * * 

TUDI OBRTNIKI IMAJO SVOJE ZAHTEVE 
PREDSTAVNIKI OBRTNIKOV V OBČIN
S K E M S V E T U V E L I K O K R A T POSTAVLJA
JO OBČINSKIM O R G A N O M Z A H T E V E , KI 
PRESEGAJO Z A K O N S K E MOŽNOSTI. 
Na dnevnih redih sej Občinskega sveta se ne
malokrat znajde tudi aktualna problematika 
drobnega gospodarstva. Ni čudno, saj nekateri 
svetniki vendarle prihajajo iz tega "lobija". To 
nas je napeljalo na idejo, da odstremo tančico 
tudi nad tem delom grosupeljskega gospodarst
va. Še posebej nas je zanimalo, kaj zahtevajo 
in pričakujejo od občine. 
447 obrtnikov. Gospod Andrej Ambrožic, 
predsednik Območne obrtne zbornice Grosu
plje (sicer pa tudi sam obrtnik in podjetnik) 
pravi, da imamo v Grosuplju 447 obrtnikov in 
43 samostojnih podjetnikov. Ker je omenjena 
zbornica zadolžena tudi za področje Ivančne 
Gorice in Dobrepolja, ima med člani 985 obrt
nikov in 70 samostojnih podjetnikov. Povpre
čno imajo obrtniki še po enega zaposlenega, 
zato lahko ocenimo, da ta sektor nudi v naši 
občini skoraj 1.000 delovnih mest. 
Obrtniki ustvarijo skoraj tretjino bruto 
proizvoda občine. "Ocenjujemo, da drobno 
gospodarstvo ze sedaj ustvarja v občini Grosu
plje več kot eno tretjino bruto proizvoda. Pri 
tem je vec storitvenih kot proizvodnih dejav
nosti, predvsem avtoprevozništva. Veliko je tudi 
gostinstva in vodoinstalaterstva. Na poizvod-
nem področju je največ zanimanja za izdelo
vanje pohištva in drugih lesnih izdelkov ter pre
delovanje kovin. Mnogi grosupeljski obrtniki, 
predvsem izdelovalci gostinske opreme, so 
poznani in priznani v vsej Sloveniji", pripov
eduje predsednik OOZ Grosuplje. Nadaljnje 
možnosti širitve vidi predvsem na področju le
sarstva. Vecčna dejavnosti seveda potrebuje 
precej prostorov. Trenutno se sicer še nic ne 
gradi, se pa stvari vendarle premikajo. Na ob-

cčni se namrecčze sprejemajo odloki o novih 
zazidalnih podroečih, razvijajo pa tudi ze pro
grame gradnje novih objektov prav na teh zem
ljiščih. 
Obrtniki se pritožujejo tudi nad dokaj pi
člim zneskom, ki jim je odmerjen v okviru 
občnskega proračuna, krediti pa so jim na 
voljo po zelo zasoljenih cenah. Vendar so si 
njihovi predstavniki v obečnskem svetu za 
leto 1997 uspeli odrezati precej večji kos 
občinskega denarja (vsaj v osnutku prora
čuna) in to skoraj dvakrat več kot v pretek
lem letu (pri tem gre predvsem za ponujan
je kreditov pod ugodnejšimi pogoji). Po be
sedah gospoda Ambrožca je torej tudi obeč-
na spoznala, da bi moralo biti drobno gos
podarstvo deležno večje pozornosti. 
Vodarina in vroča kri. V zadnjem času je na
jveč vroče krvi med grosupeljske obrtnike vne
sel Odlok o oskrbi s pitno vodo, ki gaje spreje
la Občina Grosuplje. Z njim je namreč slednja 
predpisala, da morajo vsi, ki imajo obrt, tudi 
porabljeno vodo v svojih gospodinjstvih plače
vati po višji tarifi, kot da bi tudi pri tem šlo za 
indrustrijsko vodo. Obrtnike najbolj moti ne
pravičnost te nove ureditve, saj so enako priza
deti vsi, ne glede na to, ali je delavnica poleg 
domače hiše ali ne in ne glede na to ali je voda 
pomemben vir v proizvodnji ali ne. Zato meni
jo, da bi se morala občina o taki pavšalni obre
menitvi predhodno posvetovati in doseči so
glasje s prizadetimi. Poleg tega so člani OOZ 
Grosuplje obrtniki iz treh omenjenih občin, 
omenjeni odlok pa velja seveda le za obrtnike 
v sami občini Grosuplje. Nate pritožbe je ven
darle potrebno dodati, daje šlo v tem primeru 
le za pomanjkljivost v poslovanju Javnega ko
munalnega podjetja in da se odlok nanaša le na 
tiste obrtnike, ki imajo dejavnost registrirano 
na naslovu stanovanja. 

Obrtniška dejavnost, skoncentrirana v nizu delavnic. Foto: B. Šest 

Grosupeljski obrtniki opozarjajo na večjo lib
eralnost in odprtost drugih občin in želijo, da 
bi se tudi njihovi pogoji dela približali takim, 
kot j ih imajo obrtniki v občinah Trzin in 
Domžale. Indrustrijska cona v Domžalah je na 
primer zrasla v dveh letih, saj so znali privabiti 
obrtnike z ugodnimi pogoji za začetek njihove 
dejavnosti. Pri nas pa se v "industrijski coni" 
ob cesti na Spodnjo Slivnico že nekaj časa nič 
ne dogaja. Vzroke lahko iščemo tudi pri preve
likem prispevku in pri predragi spremembi 
namembnosti. 
Vloga občine pri zagotavljanju boljših pogojev 
za delo drobnega gospodarstva je tako precej 

P O N U D B A S K B banke 

K a r a n t a - n o v a domača 
plačilno - k r e d i t n a k a r t i c a 
Plačilno-kreditne kartice postajajo iz dne
va v dan v sodobnem dinamičnem svetu vse 
bolj potrebne in zaželene. Moderni potroš
niki si želijo plačevati hitro in učinkovito. 
Prav to vam SKB banka omogoča z novo 
domačo plačilno-kreditno kartico Karan
ta. 
Prednost nove plačilno kreditne kartice 
Karanta je široka mreža plačilnih mest v Slo
veniji. S kartico lahko imetnik plačuje na vseh 
prodajnih mestih z oznako Karanta. Trenut
no je teh okoli 12.000, z intenzivno akcijo pa 
bomo njihovo število še močno povečali, tako 
da bo Karanta postala najmočnejša vseslov
enska bančna kartica. 
Nova plačilno-kreditna kartica Karanta, ki jo 
je izdala SKB banka skupaj z Novo L B in 
nekaterimi drugimi bankami, vam nudi 
odloženo plačilo ter varno in enostavno plače
vanje. 
Karanta je namenjena imetnikom tekočih 
računov, ki imajo redni mesečni priliv in ni
majo nedovoljenih prekoračitev za plačevanje 
blaga in storitev. Zanjo velja načelo "Kupim 
sedaj, plačam kasneje." To pomeni, da se im
etnik kartice odloči za poravnavo stroškov en
krat mesečno na dan, ki si ga sam izbere (8., 
18. ali 28. dan v mesecu). 
Karanta je plačilno-kreditna kartica za 
brezgotovinsko poslovanje, z njo ni mogoče 
dvigovati gotovino na bančnih okencih in 
bankomatih. Glede na boniteto imetnika mat
ična enota banke določi mesečni limit pora
be, v okviru katerega lahko imetnik uporabl
ja kartico. 
Za vse dodatne informacije o prvi domači 
plačilno-kreditni kartici Karanta se lahko 
obrnete na Agencijo Grosuplje ali na Zeleni 
telefon 080 15 15. 

AGENCIJA GROSUPLJE 00 
SKB BANKA D.D. Faks:761-531 

Za Danes. In za Jutri. 



* * * GOSPODARSTVO IN PODJETNIŠTVO * * 

omejena in zadeva predvsem znižanje komu
nalnih prispevkov, ureditev zemljišč in ponud
bo le-teh pod ugodnejšimi pogoji. 
Največji problem je nedisciplina pri plačevan
ju. Najpomembnejši problemi, ki zadevajo obrt, 
pa so širše narave in se pojavljajo na območju 
celotne države. Obrtnike trenutno najbolj skrbi 
finančna nedisciplina, ki v Sloveniji dobiva ne
varne razsežnosti, visoke dajatve, še posebej za 
zaposlene, nelojalna konkurenca (šušmarstvo), 
slabi pogoji kreditiranja in premajhne spodbude 
za razvoj obrti in podjetništva. To pa so področ
ja, na katerih čaka sedanjo slovensko vlado in 
državni zbor še veliko dela. 
Kljub temu gospod Ambrožic ugotavlja, da je 
drobno gospodarstvo eden najstabilnejših delov 
slovenskega gospodarstva vse od osamosvojitve 
naprej, ki stalno zaposluje nove delavce in edini 
redno odvaja davke v proračun. Pravi namreč, da 
obrtnik ni nikoli deležen te ugodnosti kot nekat
eri veliki slovenski proizvodni sistemi, torej, da 

bi mu vlada davčne obveznosti enostavno odpis
ala. Nasprotno, vsako zamudo pri plačilu davkov 
mora plačati z dragimi zamudnimi obrestmi. Na 
moj namig o številnih zgodbah o utaji davkov 
ravno med obrtniki pa je odvrnil, da je to druga 
plat medalje. S strani poštenih obrtnikov so ti 
stanovski kolegi namreč prav tako deležni 
številnih kritik, saj je neplačevanje davkov prav 
tako ena izmed poti za nepošteno konkuriranje. 
Kdor zeli obogateti čez noč je skoraj gotovo 
obsojen na propad. Na dokaj razširjeno mnen
je: "Saj on je privatnik, ima vsega na pretek. M i 
pa smo delavci in imamo le ubogo plačo", gos
pod Ambrožic ponuja naslednji razmislek: " V 
preteklosti je bil privatnik ožigosan kot nebodi-
gatreba, kot nekdo, ki ima vsega preveč. Toda 
zavedati seje potrebno, da so se pred tem morali 
marsičemu odreči. V procesu lastninjena 
družbenih podjetij je veliko ljudi res obogatelo 
takorekoč čez noč. 
Obrtnik pa sije moral vse svoje imetje ustvarjati 

v dolgih letih, njegov delovnik lahko traja ves dan, 
imeti mora pravi izdelek, znati ga mora prodati 
ob pravem času, po pravi ceni in pravim kupcem, 
nenehno mora tudi gledati in razmišljati o prihod
nosti. Kdor misli, da lahko postane bogat čez noč, 
gotovo ne bo uspel. Vmes so seveda tudi taki, ki 
poskušajo izrabiti sistem, na primer z neplače
vanjem davkov." 
Sicer pa je gospod Ambrožic, vsaj kar se tiče drob
nega gospodarstva na Slovenskem, optimist. Ved
no večje namreč družinskih podjetij, izobrazbe
na struktura obrtnikov se izboljšuje. Med Slov
enci pa je še vedno odločno preveč nevoščljivos-
ti. Preden nekdo pogleda sosedu v lonec, bi se 
moral vprašati, koliko dela, truda in odpovedo
vanja stoji za tem. 
Obrtnik, tako kot večina ostalih podjetij, je torej 
prepuščen predvsem sam sebi, svoji iznajdljivos
ti in sposobnosti, država in občina pa mu ustvarjata 
le širši okvir pogojev poslovanja. 

Tatjana Skubic 

* * * OBČINA SVOJIM OBČANOM * * * 

S E Z N A M O B J A V L J E N I H 
O D L O K O V IN S K L E P O V 

V U R A D N E M LISTU 
R E P U B L I K E S L O V E N I J E 
(v mesecu marcu in aprilu 1997) 

- Sprememba odloka o določitvi pomožnih 
objektov (Grosuplje) 
(Uradni list RS, št. 17/97) 

- Sklep o povprečni gradbeni ceni in pov
prečnih stroških komunalnega urejanja 
stavbnih zemljišč na območju Občine Gro
suplje za leto 1997 
(Uradni list RS, št. 17/97) 

- Sklep o ukinitvi statusa zemljišča v splošni 
rabi (Grosuplje) 
(Uradni list RS, št. 17/97) 

- Sklep o izločitvi organizacijskih enot in 
podružničnih šol iz javnega vzgojno-
izobraževalnega zavoda Osnovna šola Lou-
isa Adamiča Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 18/97) 

- Odlok o ustanovitvi javnega vzgojno-
izobraževalnega zavoda Osnovna šola Lou-
isa Adamiča Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 18/97) 

- Odlok o ustanovitvi javnega vzgojno-
izobraževalnega zavoda Osnovna šola Brin
je Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 18/97) 

- Odlok o ustanovitvi javnega vzgojno-
izobraževalnega zavoda Osnovna šola 
Šmarje - Sap 
(Uradni list RS, št. 18/97) 

- Odlok o razglasitvi potoka Bičje in močvir
skih biotopov z vplivnim območjem za 
naravni rezervat 
(Uradni list RS, št. 23/97) 

- Sklep o javni razgrnitvi osnutka ureditvene
ga načrta Zadrževalnik Bičje 
(Uradni list RS. št. 23/97) 

OBČINA G R O S U P L J E 

S K L A D Z A R E G I O N A L N I R A Z V O J IN 

O H R A N J A N J E P O S E L J E N O S T I 

S L O V E N S K E G A PODEŽELJA 
Sklad za regionalni razvoj in ohranjanje posel
jenosti slovenskega podeželja, d.o.o., s sedežem 
v Ribnici, je dne 23.04.1997 v sredstvih javne
ga obveščanja objavil drugi javni razpis za 
dodeljevanje posojil in jamstev projektom, ki 
so namenjeni skladnejšemu regionalnemu raz
voju in ohranjanju poseljenosti slovenskega 
podeželja. Javni razpis med drugim obsega tudi 
financiranje projektov kmetijstva in dopolnilnih 
dejavnosti na kmetijah ter financiranje projek
tov gospodarskih dejavnosti. Na razpis se lah
ko prijavijo fizične osebe, gospodarske družbe, 
samostojni podjetniki ter obrtniki z območij, 
ki se štejejo za demografsko ogrožena območ
ja v Republiki Sloveniji. Po uredbi se za de
mografsko ogrožena naselja na območju 
Občine Grosuplje štejejo: Blečji Vrh, Rožnik, 
Škocjan, Velike Lipljene in Železnica. Vsi zain
teresirani iz prej navedenih območij lahko 
vložijo prijavo na razpis do vključno 15.06. 
1997, informacije in obrazce pa dobijo prosil
ci , ki zaprošajo za financiranje projektov 
kmetijstva in dopolnilnih dejavnosti na kmeti
jah, na pooblaščenih enotah Hranilno kreditne 
službe, za financiranje projektov gospodarske 
dejavnosti pa na pooblaščenih enotah Abanke. 
Fotokopija razpisa je na voljo na Občini Gro
suplje, Urad za gospodarstvo in družbene de
javnosti, Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje, vse 
dodatne informacije pa dobijo zainteresirani na 
naslovu Sklad za regionalni razvoj in ohran
janje poseljenosti slovenskega podeželja, 
d.o.o., Šeškova 9, 1310 Ribnica, tel. 061/861-
953. 

Urad za gospodarsko in 
družbene dejavnosti 

Občine Grosuplje 

DARUJ KRI - RESI ŽIVLJENJE 
Območna organizac i ja Rdečega kr iža Gro
suplje obvešča prebivalce občin Dobrepol je, 
Ivančna Gor ica in Grosupl je, da bo v torek, 
dne 2 7 . 5 . 1 9 9 7 , enodnevna krvodajalska 
akci ja v Kulturnem domu v Ivančni Gor ic i . 
Akci ja bo trajala od 7 .00 do 13 .00 ure. 
Vabimo vse zdrave občane, da se udeležite 
te humane akcije v čimvečjem številu. 
Izpred trgovine Tabor v Grosupl jem bo avto
bus odpel jal krvodajalce na odvzem krvi ob 
9 uri. 
Tako bomo z vašo pomočjo zagotovi l i po
trebno količino krvi, da bo ob pravem času 
in v zadostni količini na razpo lago sleherne
mu, ki jo bo potreboval. 
Vsem darovalcem krvi se iskreno zahval 
jujemo! RDEČI KRIŽ SLOVENIJE 

OBMOČNA ORGANIZACIJA 
GROSUPLJE 

P R O G R A M JAVNIH PRIREDITEV 
OBČINE G R O S U P L J E V L E T U 1997 
21.6 Obredni spektakel (Simona Zorc-Ram-
ovš) 
25.6. Dan državnosti in slavnostna seja za 
občinski praznik (občina, osnovna šola in V V Z 
Grosuplje) 
23.-28.6. "Tukaj smo doma" (TD Šmarje-Sap) 
15.8. Marijino vnebovzetje - romanje na 
Magdalenski gori (župnija in TD Šmarje-Sap) 
25.-30.8. "Večer na vasi" (TD Št. Jurij) 
4.10. "Zlata jesen" (TD Grosuplje) 
13.12. Novoletna podelitev priznanj športni
kom (ZŠO) 
24.12."Veseli december" (ZKO) 
25.12. Božično novoletni koncert (Glasbena 
šola Grosuplje) 
26.12. Dan samostojnosti (občina) 

PREDSEDNICA OBČINSKEGA SVETA 
OBČINE GROSUPLJE 

Angelca Likovič, dipl. org. 



* * * OBČINA SVOJIM OBČANOM * ¥ * 

REPUBLIKA SLOVENIJA 
UPRAVNA ENOTA 
GROSUPLJE 
Kolodvorska 2, Grosuplje 

R A Z P I S U J E 
JAVNO DRAŽBO NASLED
NJIH NAJDENIH STVARI: 

ženskih in moških koles, koles z 
motorjem in ostalih drobnih 
predmetov. 
Javna dražba bo 
V SREDO, DNE 04. 06.1997 

OB 15.30 URI 
pred poslopjem stare občine 

Grosuplje na 
Taborski cesti št. 2. 

Javna dražba traja do 16.30 ure. 
Ogled najdenih stvari bo istega 
dne od 15.00 ure dalje. 
Izklicna cena vključno s stopnjo 
prometnega davka bo označena 
na najdenih stvareh. 
Pravico do udeležbe na javni 
dražbi imajo fizične in pravne os-
ebe. 
Kupljene stvari mora kupec 
plačati in prevzeti takoj. 
Dražba bo potekala po načelu 
"VIDENO - K U P L J E N O " , kas
nejših reklamacij ne bomo up
oštevali. 

DRUŠTVO ZA UREDITEV ZA
MOLČANIH GROBOV 
Ob Ljubljanici 42, Ljubljana 

ODBOR GROSUPLJE 

Grosuplje, Taborska 2 
Zgoraj omenjeni odbor naproša in 
poziva vse občane občine Grosu
plje kot tudi druge ljudi dobre vol
je, da se javijo odboru z informaci
jami o pobitih in pogrešanih, poko
panih na območju Koščakovega 
hriba in Grosupljem. 
Dejstvo je, da se pojavljajo o-
beležbe o 15 žrtvah, ki so bili po
biti oz. pokopani na Koščakovem 
hribu. Postavljen je improviziran 
križ in vedno se pojavljajo sveže 
rože in sveče na tem mestu. To 
odbor zavezuje, da razjasni to 
dogajanje. 
Informacije zbiramo zaradi post
avitve križa žrtvam kot trajno 
obeležje tragičnega kraja. Spo
ročite lahko pisno, tudi anonimno, 
ali na tel. 771-232. 
Za informacije se zahvaljujemo in 
zagotavljamo, da bodo te povsem 
zaščitene in nedostopne za nepoo
blaščene. 
Najlepša hvala. 

ODBOR GROSUPLJE 

Turistična G U L I V E R 
vam predstavlja: 

IZLETI PO EVROPI: 
Salzburg z Grossglocknerjem 2 dni za 155 D E M 

Pariz - Disnevland in dolina Loare 7 dni za 550 D E M 
8 dnevne pomladne počitnice v Senigalliji za 590 D E M 

Zlata Praga in gradovi Češke 4 dni za 249 D E M 
Po Bavarskih gradovih v dveh dneh za 179 D E M 

Portugalska tura v 8 dneh za 1.459 D E M 
Skandinavski trikotnik v 5 dneh za 1.485 D E M 

Enodnevni Gardaland za 69 D E M 
PONUDBA P O L E T J A 

Šotorjcnjc z avtobusom na Korziki za 390 D E M 
APP na slovenski obali 

Križarjenje po Jadranu in Sredozemskem morju 
NA V O L J O SO V A M TUDI 

Programi potovanj po celem svetu 
KATALOGI: POLETJE 97 

Informacije in rezervacije: 
Turistična agencija G U L I V E R 

Taborska 6, Grosuplje tel/faks: 061 771 327, tel.: 061 763 442 
Obveščamo, da imamo s 1. majem nov delovni čas in sicer: 

od P O N E D E L J K A do P E T K A : od 09.00 do 12.00 in 
od 14.00 do 18.00 ure 

ter SOBOTA: od 09.00 do 12.00 

A R A D i ž 

Prešernova 82 
1290 Grosuplje, 

felefon: 061 762-620 

©'Nega obraza in telesa 
© Ročna masaža 
© Depilacija 
© Aroma terapija 
© Preso terapija 
© Pedikura 
© Lipoliza: odprava maščobnih 

blazinic na določenih 4 ,delin* 
telesa 

a"mcmmm^^-^'J Zgšfr'. © Savna' Mjf 

I © Solarij,- Ergoline 
• © Epilacija 

Če bi radi v ogledalu spet srečali nasmejan 
obraz in vitko telo, obiščite 

lepotilni center Paradiž / 



* • * POROČAMO S SEJE OBČINSKEGA SVETA * * * I 

23 seja oBGNSKEG sveta NAMENJENA INFORMACIJAM OPRAVLJENEGA DELA PRETEKLEGA OBDOBJA 
23. aprila 1997 je v Družbenem 
domu potekala 26. redna seja 
občinskega sveta občine Grosupl
je. Problem začetne nesklepčnosti 
so rešili tisti svetniki, ki so se seje 
udeležili z opravičeno zamudo. 
Preobsežen dnevni red in zagreto-
st nekaterih svetnikov za razprave, 
o katerih so sami ugotovili, da se 
ponavljajo, pa je botrovala dejst
vu, daje predsednica sveta Angel
ca Likovič okrog devete ure zv
ečer, sejo zaključila pred izčrpanim 
dnevnim redom. Kar nekaj po
membnih točk bo namreč moralo 
počakati do naslednje seje. 

POROČILA, KI SE UKVARJA
JO Z LJUDMI 
Večji čas popoldneva je bil glede 
na dnevni red namenjen in
formiranju svetnikov. Svoja po
ročila za leto 96 so podali ravnatel
ji javnih zavodov v občini Gro
suplje: OŠ Louisa Adamiča Dare 
Gabrijel, Glasbene šole Marjan 
Sajovic, V V Z Kekec Dragica 
Drobnič , Knjižnice Grosuplje 
Marija Samec, Zveze kulturnih or
ganizacij Tatjana Lampret in Zveze 
športnih organizacij Andreja Cevc. 
Poročilo o finančnem poslovanju 
omenjenih zavodov je izdelala 
strokovna služba Urada za gospo
darstvo in družbene dejavnosti 
občine Grosuplje, ravnatelji pa so 
opozorili na bistvene probleme, ki 
spremljajo njihovo delo. Največ 
časa za razpravo je bilo namen
jenega problematiki vrtca (zato v 
nadaljevanju to problematiko tudi 
izpostavljamo) in obstoječi oz. 
gradnji nove šole, za kar so svetni
ki menili da bi bilo treba zadeve 

pri gradnji pospešiti. Zanimivo pa 
je bilo mnenje svetnika J. 
Poderžaja: "Všeč mi je, da smo 
enkrat dobili poročila, ki se uk
varjajo z ljudmi!" (Bolj konkret
no, seveda! - op.avt.), čeravno so 
vse seje sveta, ki trajajo ponavadi 
pozno v noč, namenjene prav tem 
vprašanju. Kajti, za vsako prob
lematiko "stojijo" ljudje - občani! 

RAZPRAVE BREZ LJUDI IZ 
STROKE? 
v nadaljevanju so sledile infor
macije o delu državnih organov v 
občini Grosuplje za lansko leto. 
Dnevni red je sicer predvidel po
ročila vseh državnih organov, ki so 
bili povabljeni, da jih pripravijo in 
se seje udeležijo (Center za social
no delo Grosuplje, Policijska post
aja Grosuplje, Veterinarski zavod 
Slovenije, Uprava za obrambo 
Ljubljana, Zavod za gozdove Slo
venije 
K E Škofljica-Grosuplje, Geodets
ka uprava RS, Izpostava Grosupl
je, Urad za delo, Kmetijska svetov
alna služba v enoti Grosuplje, Sod
nik za prekrške), vendar so zade
vo "vzeli resno" z udeležbo na seji 
le na Centru za socialno delo, 
Policijski postaji in Sodnik za 
prekrške. Zato so bili svetniki up
ravičeno razočarani nad indiferent-
nostjo uradov, ki so sicer svoja 
poročila posredovali, seje se pa 
niso udeležili. Točke dnevnega 
reda s pripravljenim gradivom so 
bile namenjene razpravi, ta pa brez 
predstavnikov stroke ni mogoča. 

RAZNOLIKO V CENTRU ZA 
SOCIALNO DELO 
Iz obsežnega poročila Centra za 

zavod za prostorsko in 
stanovansko urejanje Grosuplje p.o. 

taborska 3, 1290 Grosuplje 

K U P I M O Z A Z I D L J I V E P A R C E L E , 

S T A N O V A N J A IN S T A N O V A N J S K E HIŠE V 

O K O L I C I L J U B L J A N E , 

V G R O S U P L J U A L I IVANČNI GORICI 

Telefon: 061 762-264,763-087 

socialno delo Grosuplje je bila 
podana informacijo o vrsti po
dročij, ki so v domeni zavoda, 
direktorica Centra J. Matjašič pa 
je povedala, da so vse delavke Cen
tra sedaj najbolj angažirane z re
ševanjem vlog za otroški dodatek. 
Zavedajo se namreč, daje to prav
ica, ki gre staršem, zato kljub obi
lici dela, ki ga le to prinaša, težijo 
k pravočasnosti izdaje odločb. Na 
vprašanje svetnikov, kako je s 
problematiko mladinskega pre-
stopništva, pa je povedala, da o 
točnih številkah na Centru ne 
morejo govorit i , ker dobijo 
posamezne primere v obravnavo 
po zakonsko določenih postopkih. 
Vsekakor pa je stanje na tem po
dročju zaskrbljujoče. Če gradimo 
prihodnost na mladini, potem 
moramo zanjo vse narediti preje, 
ne pa potem, ko označimo za delo 
z "mladinskim prestopništvom". 
Da se je treba v dani situaciji 
zamisliti in ukrepati, ne pa iskati 
rešitev v poročilih, potrjuje tudi 
informacija komandirja Policijske 
postaje, daje problematika mamil 
v porastu (lani 12 ovadb za navede
na kazniva dejanja, letos že 7), 
vendar gre za problematiko na 
nivoju države, kar je še boj 
zaskrbljujoče, saj nosi pečat orga
niziranega kriminala. 

POSKRBETI ZA MLADINO 
Predsednica sveta je opozorila, da 
je problemov z mladimi toliko tudi 
zaradi brezposelnosti. Veliko je 
bilo besed o odpiranju novih de
lovnih mest, pa vendar toliko 

mladih zaman trka na vrata 
kadrovskih služb. Iz poročila Ura
da za delo Grosuplje v "Pregledu 
brezposelnosti, stanje september 
1996" je razvidno, daje v občini 
Grosuplje prijavljenih 582 brez
poselnih oseb, leto prej pa 601. Kar 
47,4 % osebje brez strokovne izo
brazbe, in le 0,8 % je z visoko izo
brazbo. In spet smo v klobčiču, ki 
ga bo težko od viti: mladi, ki iz tak
šnih ali drugačnih razlogov ne 
končajo šole in ne pridejo do pokli
ca, zaidejo na stranpot in v 
obravnavo Centrom za socialno 
delo in policiji. Žal. 

TRŽNO NA PODROČJU KO
MUNALNE OSKRBE 
Plan na področju komunalne osk
rbe predvideva preiti na tržne de
javnosti. Precej obsežna je bila in
formacija o poslovnem poročilu 
JKP za preteklo leto, dobro so 
pripravljeni tudi plani za letošnje -
po vseh treh občinah. Ker pa so 
stvari aktualne, bomo o tem po
drobneje pisali prihodnji mesec. 

ZAKAJ ZMANJKUJE ČASA? 
Zakaj nam vedno zmanjuje časa pri 
tako pomembnih odločitvah, kot je 
urejanje nove komunalne deponije, 
je vprašal svetnik J. Intihar potem, 
ko je direktor JPK Janez Skar-
lovnik predstavil potek reševanja 
navedenega projekta. 
Na vprašanje, zakaj in, ali res 
zmanjkuje časa, pa poiščite odgo
vor na naslednjih straneh (Naša 
prihodost je čisto okolje). 

A.Adamič 

Sprinter 
Š K E R U 
Pod gozdom IV/20 
1290 Grosuplje 
tel.: 061 771-482 

popravilo, prodaja in 
izdelava koles 

d. O. O. 

s n i m a n o 

HELLY HANSEN 

ŠPORTNA O B L A Č I L A 
IN O B U T E V 
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FRANC AMLIN: USPELI BOMO LE Z DOGOVARJANJEM 
Po poklicu sem dipl. ekonomist, 
rojen Grosupeljčan. 13 let sem 
delal v gospodarstvu, 5 let na Obči
ni Grosuplje kot predsednik IS, 
zadnji dve leti sem samostojni pod
jetnik. Pri opravljanju delovnih 
nalog na občini sem kmalu zaznal 
utrip javnega življenja in potrebe 
občanov. Politiziranje in birokrats
ki odnos do občanov mije bil ved
no tuj, zavzemal pa sem se za in
vesticije - projekte, ki so potrebni 
vsem občanom: nova šola s šport
no dvorano, telefonija, pošta, san
acija in izgradnja deponije odpad
kov, otroški dispanzer, i.t.d.). V 
času mandata smo zaključili kar 
160 večjih investicijskih projektov. 
Že od 1.92 pripadam stranki Social
nih demokratov Slovenije. Moje 
vodilo je - obnašati se strokovno 
in vedno do vseh enako. Zame ni 
pomembno, kdo si, temveč, kaj 
znaš. 
Po izteku mandata predsednika I.S. 
sem se odločil, da pomagam s 
svojim znanjem in delom v vlogi 
svetnika v občinskem svetu pri 
izgradnji gospodarskih in komu

nalnih infrastruktur, izgradnji nove 
šole s športno dvorano, da bi kraj 
Grosuplje dobil mestni videz. 
Z delom v občinskem svetu nisem 
zadovoljen. Preveč je brezplodne
ga prerekanja, kaj je kdo rekel in 
komu pripada. Nekateri, kot se je 
pokazalo, ne cenijo dela preteklih 
mandatnih obdobij, v katerih sem 
skupaj s sodelavci delal tudi jaz, 
za dobrobit občanov pa kljub svoji 
dobri retoriki ne store kaj prida. 
Ne gre prezreti dejstva, da je 
delitev prejšnje občine na tri, 
močno okrnila investicijski poten
cial zdajšnjih novih občin, dala pa 
krila posameznikom, ki so "presed
lali" iz prejšnjega režima v sedan
je poli t ično življenje, z enim 
samim ciljem, da ponovno pridejo 
do oblasti. Sam pri svojem delu 
svetnika vedno zagovarjam skup
ne projekte in naloge v dobrobit 
vseh krajanov. Ne maram favori-
tiziranja svoje ulice, kar nekateri 
zelo radi počno. 
V prihodnje se bom zavzemal, da 
ljudje iz osrednje Slovenije pre
poznajo našo občino kot zanimi

vo strateško lokacijo, kjer lahko 
živijo, delajo in se tudi zabavajo. 
Več moramo narediti za mlade, 
kar pa upam, da bom v vlogi pred
sednika gradbenega odbora za 
novo šolo in športno dvorano tudi 

uspel. 
Vsi skupaj pa bomo uspeli le z do
brim medsebojnim sodelovanjem. 
Brez tega bo trud posameznikov 
brezploden. 

Franc A H LIN 

NAŠE AKTIVNOSTI * * NAŠE AKTIVNOSTI 

N E JOČI Z A M E N O J , A R G E N T I N A ! 
Bil sem na privatnem obisku v Ar
gentini, toda nekaj mojih vtisov in 
zaključkov je zelo poučnih tudi za 
nas Slovence. 
Slovenci, ki so se morali kakorko
li preseliti v to ogromno in bogato 
deželo, so se le s težavo privadili. 
Drugače je z rodom, ki je rojen v 
Argentini. Ne pozabimo j ih in 
navezujmo z njimi prave rodbin
ske in druge vezi - trajno kot zrel 
narod. Mnogi med njimi so lahko 
najcenejši in najboljši posredniki 
gospodarskih in drugih vezi za nas 
in zanamce. 
Za nas Slovence pa se mi zdi 
pomembno, da vemo, kako bo 
potekala tranzicija, ki tam traja že 
od leta 1976, to je več kot 20 let. 
Šele sedaj so v zadnji fazi tran
zicije. Privatizirajo železnice, PTT, 
aviotransport, avtoceste, državne 
finančne sklade - državno upravo 
in vse, na kar je še do sedaj imela 
glavni vpliv država. 
Koliko let pri nas traja tranzicija? 
Sedanja generacija bo tudi pri nas 
doživela in občutila vse posledice 
tranzicije in nje učinke. 

Slovenskim ljudem in novinarjem 
predlagam, naj gredo v Argentino 
in naj se prepričajo, kakšna so pota 
tranzicije in kakšni bodo njeni re
zultati in potem bodo lažje in ob
jekti vneje govorili in pisali o njej. 
Še nekaj sem opazil. Prosta proda
ja in nakup zemlje v Argentini 
poteka ves čas tranzicije. Samo s 
pokrivanjem izgub za del sloven

ske industrije, bi lahko kupili v 
Argentini najboljšo obdelovalno 
ali katerokoli drugo zemljo za še 
eno Slovenijo. Žal o tej dimenziji 
makroekonomije Slovenci še ne 
razmišljamo - ali pač? Kdor bo 
živel, bo doživel. Obiskujmo mla
jše in starejše rodove, ne samo v 
Argentini, pač povsod po svetu, 
kjer živi slovensko srce, in ohran

imo vezi ne glede na preteklost. 
Tudi tu se lahko zgledujemo po 
drugih narodih, npr.: Ircih, Špan
cih, Italijanih in Nemcih, ki so znali 
preseči preteklost za boljšo sedan
jost in prihodnost. Nam bo uspe
lo? Upam, če ne bomo preveč 
zaverovani vase in svojo srečo, 
da smo rojeni v Evropi.Vse se 
menja in vse je relativno. 
Ne joči za menoj Argentina, joči . . 

Anton ŽITNIK 

Društvo MISS je v sodelovan
ju z društvom S K A M (Skup
nost katoliške mladine) pri
pravilo rok koncert, ki se je 
zgodil v soboto, 5. aprila 1997 
v Družbenem domu Grosuplje. 
Najprej sta nastopili dve domači 
predskupini: Pirati iz Grosupl
jega in Jakobov sin iz Šmarja-
Sap, nato pa smo lahko prislu
hnili progresivnemu nemškemu 
rocku, nastopila sta namreč dva 
nemška benda iz Leverkusna, 
skupini Sons in Law ter Horse 
Latitudes. Ob tej priliki bi se 
člani društva MISS radi zahva
lil i radiu Zeleni val za izvrstna 

intervju in reportažo, posebej pa 
grosupeljski mladini, kije koncert 
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Taborniki rodu Louisa Adamiča med najboljšimi 
N o č n o orientacijsko tek
movanje slovenskih ta
bornikov v Cerknici 
V taborniških vrstah velja Nočno 
orientacijsko tekmovanje (NOT) 
za najtežje orientacijsko tekmo
vanje, kjer vedno zmagujejo le na
jboljši. Na tekmovanju, ki je bilo 
letos že dvajseto po vrsti, nastopa
jo petčlanske ekipe, ki so razdel
jene v štiri kategorije in sicer po
potnice do 18 let, popotniki do 20 
let, grčice nad 18 let in grče nad 
20 let. Najtežji del tekmovanja je 
nekaj ur dolg nočni pohod, na kat
erem poskušajo ekipe, s pomočjo 
zemljevida, kompasa in različno 
bogatega orientacijskega znanja, 
poiskati v gozdu skrite kontrolne 
točke (7 do 12, odvisno od kate
gorije). V neznanem gozdu se je 
že podnevi težko znajti, ponoči, v 
soju baterijskih svetilk, pa je to še 
težje. Velikokrat se iskanje kon
trolnih točk sprevrže v nemočno 
tavanje po gozdu. Ko ekipe zaide
jo, ponavadi poskušajo v temi od
kriti snope baterijskih žarkov 
drugih ekip, da jih potem vpraša
jo, kje so. Čeprav gre za tekmo
vanje, si ekipe rade pomagajo, saj 
nihče ne ve, če ne bo kasneje sam 
potreboval pomoči. 
Na nekaterih kontrolnih točkah 
("živih") ekipe opravijo določene 
naloge: signaliziranje v Morsejevi 
abecedi s pomočjo svetilk, prehod 
preko namišljenega minskega pol
ja, test iz prve pomoči in hitrostno 
etapo med dvema kontrolnima 
točkama. Na ostalih ("mrtvih") pa 
samo odtisnejo oznake kontrole. 
Že pred startom rešujejo teste iz 
topografije in na karto (zemljevid) 
vrisujejo progo. 
Letošnji jubilejni NOT je potekal 
v noči iz sobote na nedeljo (5. in 
6. aprila) v gozdovih okoli Ce
rknice. Taborniki se na NOT-u 
srečujemo zadnji vikend v marcu, 
tokrat pa je bilo tekmovanje, zara
di praznika Velike noči, izjemoma 
teden dni pozneje. Poleg tega seje 
letos tudi vreme izneverilo tra
diciji. Zadnja leta je bilo namreč 
na NOT-u vselej slabo vreme. Če 
že ni deževalo ali snežilo, pa je bil 
gozd ves blaten in temu primerno 
blatni tudi tekmovalci. Tokrat je 
bilo v gozdu presenetljivo suho, 
noč pa prijetna in jasna. 
Pred cerkniško osnovno šolo seje 
zbralo 73 ekip, med njimi tudi ka

toliški skavti in skavtinje (letos 
drugič) in hrvaški izviđači. Ta
borniki iz rodu Louisa Adamiča 
smo prišli na tekmovanje optimis
tično razpoloženi. Vzrok našemu 
optimizmu so bili dobri rezultati v 
preteklih letih. Tekmovanja se, po 
šestletni odsotnosti v drugi polov
ici osemdesetih let, redno ude
ležujemo od leta 1990. Prva tri leta 
smo predvsem nabirali izkušnje. Še 
najbolje so se uvrščale naše grče 
(med 6. in 9. mestom), ušlo pa nam 
ni niti zadnje mesto. Prvič smo 
opozorili nase leta 1993 v Med
vodah, ko so naše grčice osvojile 
3. mesto. Enak dosežek so po
novile tudi naslednje leto v Logat
cu. Na Igu leta 1995 smo se prvič 
vidneje uvrstili tudi v skupnem 
seštevku vseh štirih kategorij. Bi l i 
smo četrti med 44 ekipami, pri tem 
pa so 3. mesto osvojile kar 3 naše 
ekipe: popotnice, grčice in grče. Še 
bolje nam je šlo lani, ko smo bili 
skupno že tretji. Prav tako tretje so 
bile tudi grčice in grče, popotnice 

so bile pete in popotniki 29. 
Letos smo na tihem upali, da lah
ko rodu Svobodnega Kamnitnika 
iz Škofje Loke preprečimo četrto 
zaporedno zmago. To nam sicer ni 
uspelo, je pa tudi 2. mesto (med 
38 ekipami) izreden uspeh. Kar 
nam ni uspelo v skupnem seštevku, 
pa je uspelo našim grčam. Davor
in Tomažin, Brane Škrjanec, An
drej Brezec, Aleksander Lavrih in 
Franc Vidmar so bili že lani zelo 
blizu zmage. Na 3. mestu so le 
malenkost zaostali za zmagovalci 
iz Kranja. So pa zato letos prepričl-
jivo opravili s konkurenco. Za 
nameček je njihov rezultat tudi dru
gi dosežek dosedanjih NOT-ov. 
Odlične so bile tudi naše popotnice 
na 3. mestu, medtem ko so popot
niki v najštevilnejši kategoriji (31 
ekip) zasedli 9. mesto. Nekoliko 
več smo pričakovali od grčic, ki so 
nas v preteklih letih navadile na 3. 
mesta. Tokrat so osvojile "le" 7. 
mesto. Poleg naših grč so v po
sameznih kategorijah zmagali še: 

GLASBENA ŠOLA IZ NEMŠKEGA MESTA 
MECKENBEUREN GOST V GROSUPUU 

Leta 1995 je pihalni orkester Glas
bene šole Grosuplje gostoval v 
Avstriji, Nemčiji in Švici. Takrat 
je bil gost predvsem matične firme 
VVinterhalter iz Meckenbeurena. 
Naslednje leto pa je bil orkester 
gost tamkajšnje glasbene šole. V 
letošnjem letu pa bodo gojenci 
omenjene šole obisk vrnili. 
Petinštiridesetčlanski orkester v 
spremstvu 17 odraslih na čelu z 
županom mesta, kulturnim referen
tom ter nekaterimi pedagogi, bo v 
Grosuplje prispel 16. maja 1997 v 
popoldanskih urah. V s i člani 
orkestra bodo prenočevali pri 
družinah grosupeljskih glasbenik
ov. Še istega večera bosta gostu
joči in domači orkester imela sk
upno vajo v avli osnovne šole L. 
Adamič. 
Naslednjega dne, v soboto, 17. 
maja, ob 10.00 uri, bosta oba 
orkestra izvedla promenadni kon
cert pred občinsko stavbo ali pa na 
avtobusni postaji. Istega dne 
zvečer pa bo slavnostni koncert s 
protokolarnim delom, ob 19.00 uri, 
v avli osnovne šole L. Adamič. Na 
koncertu pričakujemo tudi člana 
nemškega konzularnega pred-

rod Svobodnega Kamnitnika iz 
Škofje Loka med popotniki in grči-
cami in rod Severni kurir iz Slov
enj Gradca med popotnicami. 
Z zmago v posamezni kategoriji 
smo grosupeljski taborniki izpolni
li prvega od dveh zastavljenih cil
jev. Ostaja nam še drugi, to je sk
upna zmaga in storili bomo vse, da 
ga uresničimo že prihodnje leto. K 
temu lahko mogoče pripomore tudi 
"domači" teren. Na kaj nami
gujemo? Izvedeli smo, da se orga
nizator tekmovanja, rod Močvirs
ki tulipan iz Ljubljane, že dve leti 
poskuša dogovoriti z vodstvom 
Osnovne šole Šmarje Sap, da bi jim 
za tekmovanje "posodilo" šolske 
prostore. Mogoče pa bodo posku
sili še v tretje. In ker gre v tretje 
rado, se res lahko zgodi, da bomo 
nastopili takorekoč doma. Take 
priložnosti pa že ne bi smeli za
praviti. No, bomo videli. 

Franc VIDMAR 

stavništva v Ljubljani. 
V nedeljo, 18. maja, pa bomo za 
goste organizirali izlete in j im 
pokazali bisere Slovenije. 
Spoštovani Grosupeljčanke in 
Grosupeljčani, v upanju, da smo 
zreli sprejemati umetniško-kul-
turne vrednote vas vabimo, da se 
udeležite obeh omenjenih sobotnih 
prireditev, saj bosta oba orkestra 
izvedla med ostalim tudi nekaj 
slovenskih skladb. 
Firma VVinterhalter v Mecken-
beurenu pa bo 07. junija praznov
ala 50-letnico svojega delovanja, 
ko bo naš orkester ponovno gost 
in bo s svojim programom popes
tril pomemben jubilej. Sponzor 
tega gostovanja bo podružnica 
VVinterhalter iz Grosupljega, tako 
kot že v letu 1995 in 1996. 

M.S. 

N MANCA 
N] ŽITNIK 

J SREBRNA NA 
\ MEDNARODNEM 

TEKMOVANJU 
\ PIANISTOV V 

MARIBORU 
Mednarodno tekmovanje 
pianistov v Mariboru v Času 
od 18. - 20. aprila 1997 je or
ganizirala Srednja glasbena in 
baletna šola iz Maribora, z 
mednarodno udeležbo tekmov
alcev iz Rusije, Madžarske, 
Avstrije, Hrvaške in nekaterih 
drugih držav. 
Na tem tekmovanju je iz razre
da prof. Eve Kozlevčar zas
topala našo šolo Manca 
Žitnik. V hudi mednarodni 
konkurenci j i je uspelo os
vojiti drugo mesto inje tako 
prejela srebrno nagrado, 
za kar j i izrekamo vse 
čestitke in spodbudo 
klavirskemu oddelku 

na grosupeljski 
glasbeni šoli. 

/ii. .M 
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Otroci in prostovoljci s Centra za 
socialno delo Grosuplje smo se 
zopet udeležili tabora. Kot vedno 
smo si izbrali nekdanjo vojaško 
karavlo, ki so jo odlično priredili 
člani Zveze društev za cerebralno 
paralizo Sonček. Premančan, tabor 
navadno imenujemo Božiči, je 
manjši kraj nad Hrvatini, iz njega 
pa je čudovit razgled nad slovens
ko morje in Trst. 
Naš tabor je bil tokrat zelo šte
vilčen: sestavljalo ga je 35 ljudi, 
vsi pa smo bili mlajši od 25 in 
starejši od 7 let. Ko nas je prijazni 
voznik šolskega avtobusa Štefan z 
našo kramo dostavil v Božiče, se 
je začel zelooooo pester vikend. 
Pošteno smo se namučili, preden 
smo se uspešno razvrstili po sobah. 
Za prostovoljce je kmalu zmanjka
lo prostora, založili smo se z de-
kami in si priskrbeli poletne priko
lice. Zvečer z mrazom pravzaprav 
niti nismo imeli pretiranih težav, 
ker smo bili preveč utrujeni od ig
ranja nogometa, kartanja, plesa, 
kramljanja, kuhanja, pomivanja 
posode, crkljanja otrok in neneh
nega nadzora nad dogajanjem. 
Predvsem je pa tudi dolgo časa tra
jalo, preden so otroci polni dnev
nih vtisov zaspali. Prostovoljci 
smo se pošteno namučili, preden 
so glavice nehale zaljubljeno 
šepetati o fantih, deklicah ali nogo
metu. Prvi večer ni pomagala niti 
pravljica, niti karanje, kaj šele krog 
prijateljstva in večerja! 
Odlično rešitev se je spomnila 
Alenka - fantiče je odpeljala na tek. 
Malce je pomagalo - prostovoljka 
Alenka je zelo kmalu zaspala! 
Sobotno jutro nas je pričakalo ze
leno, sveže in sončno. Novi pros
tovoljki Irena in Barbara sta nas 
presenetili z zgodnjim vstajanjem 
in pripravili odličen zajtrk. Bujen
je je bilo precej zamudno, čeprav 
so nekateri fantiči začeli "regljati" 
že ob šestih zjutraj. Ob devetih 
dopoldan smo bili vsi zbrani ok
rog miz za zajtrk, potem pa smo s 
pomočjo mladostnikov pomili po
sodo. Začel se je jutranji direndaj 
- našli so žogo, loparje za badmin
ton, svinčnike, krede in Das - maso. 
Otroci, ki so bili že prej na taboru, 
so uvajali novince, vse je steklo 
usklajeno in živahno. Odnos, ki se 
spleta med nami, je z vsakim 
taborom lepši. 
Mlajši otroci so nas "okupirali" s 
pozornostjo, s tabora niso prišli 

nasmejani in razneženi samo otro
ci, temveč tudi prostovoljci. V 3, 
4 letih odkar se socialni delavki 
Jožica in Erna, zdaj pa še Mateja, 
trudijo iztisniti iz vedno bolj sk
romnih denarnih rezerv in s po
močjo darežljivih sponzorjev 
dovolj denarja in materiala za iz
vedbo tabora, seje razvila odlična 
ekipa prostovoljcev. Delo je teklo 
gladko, brez zapletov. 
Večina prostovoljcev je bila na 
voljo otrokom, nekaj pa nas je 
pripravljalo zajtrke, kosila in 
večerje. Prav neverjetno je, kako 
elegantno in kreativno smo vedno 
pripravili ravno dovolj obilno 
večerjo ter zadovoljili okuse vse. 
Našjedilnik je vseboval mlečni riž, 
naslednji dan ocvrte ribe, potem 
smo organizirali žar ter spekli 
čevapčiče, pred odhodom pa smo 
si spekli še pice... 
Sobotno dopoldne smo zaključili 
s kosilom, potem pa smo se odpel
jali na najbližjo obalo v Ankaran. 
Dušan je organiziral zabaven pro
gram kar na obali. Malce s težavo 
nas je sicer spravil iz poležavanja 
na soncu, vendar smo se potem 
nasmejali ob gledanju tekmoval
cev, ki so z zaprtimi očmi hranili 
partnerje. Tudi jedenje jabolk 
privezanih na vrvice ni bilo tako 
preprosto. Žal nas je iz obale kmalu 
pregnal veter, zato smo se vrnili v 
tabor. 
Seveda je spet sledilo igranje 
nogometa. Zvečer smo planirali 
ples in piknik, zato smo okrasili 
jedilnico. Odlični kuharski po
močniki so izoblikovali čevapčiče, 
kuharski mojstri pa so se resno vr
gli na delo. Po večerji nas je zo
pet čakalo pomivanje posode, 
potem pa ples. Tako zelo ognjevi
to smo se lotili plesa z metlo, da 
smo metlo zlomili. Po plesu je bilo 
spet ogromno dela, preden smo 
otroke popeljali v postelje. 
Organizirali smo tekmovanje v 
teku, zmagal je Anže. Tokrat smo 
dosegli svoj namen - čez kakšno 
uro so otroci zaspali. Prostovoljce 
je čakal resen sestanek. 
V nedeljo smo se že zjutraj pri
pravili na odhod. Pospravili smo 
sobe, spakirali in po zajtrku sode
lovali v krogu prijateljstva. Vsem 
sem, ponosna na skupino, razdeli
la priznanja, zatem pa smo si še 
natrosili cel kup pohval. 
V kuhinji pa so nas že čakale piz-
ze. Odhod je bil ob pol štirih 

popoldne. Odhajali smo zadovolj
ni s taborom in zelo utrujeni. 
K čudovitem času na taboru ni 
prispevalo samo požrtvovalno delo 
socialnih delavk Mateje, Jožice in 
Erne, temveč tudi darila sponzor
jev, ki so nahranila udeležence 
tabora. Zahvaljujemo se in se, 

seveda, spet priporočamo sponzor
jem: Ljubljanskim mlekarnam (sir
arni Stična), Ribarnici Poreber, 
Taboru (gospodu Ahlinu), Foto 
Kralj, Pekarstvu Ivančna Gorica, 
Mesarstvu Zupet in Mesarstvu Kir-
mter, Sadju in zelenjavi Kutič... 

Melita GARVAS 

PRVOMAJSKO SREČANJE -
KRESOVANJE 

//. TEKMO VANJE HARMONIKARJE V 
ZA POKAL ZELENI ROŽMARIN 

III. MEDNARODNO SREČANJE 
LETALCEV ULTRA LAHKIH LETAL 

Grosuplje 30. aprila in 1. maja 
Radio Zeleni val, društvo Albatros 
in Motel Grosuplje so organizirali 
na prostoru Društva Albatros v 
Grosuplju prvomajsko srečanje z 
zabavnoglasbenim programom, ki 
seje pričel ob 18. uri. Prireditev 
so pričeli harmonikarji na drugem 
tradicionalnem tekmovanju har
monikarjev na diatoničnih harmon
ikah za pokal "Zeleni rožmarin". 
Na tekmovanje se je prijavilo 36 
tekmovalcev širše regije. Harmon
ikarji so se predstavili vsak z eno 
skladbico, komisija v sestavi Mar
ko Kolenc, Dejan Stančevič in Jože 
Miklavčič so budno spremljali 
potek tekmovanja. Zmagal je Voj
ko Ukmar iz Radovljice, drugo 
mesto je zasedel Aleksander Vlašič 
iz Grosuplja, tretje mesto pa je pri
padlo Mateju Pečan iz Ljubljane. 
Prvi trije so prejeli pokale, za 4.in 
5. mesto je organizator podelil 
priznanje Zeleni rožmarin, pri
znanji pa sta prejela tudi učitelja 
harmonikarjev Marjan Skubic in 

Jože Zelnik, za vztrajno delo. 
Po tekmovanju harmonikarjev pa je 
za veselo zabavo poskrbel ansam
bel Grm iz Šmarja Sap, katerega 
člani so veselo igrali pozno v noč. 
Prvomajskega srečanja se je 
udeležilo več kot dva tisoč obisk
ovalcev, ki so veselo zapeli ob kre
su, ter se po taktih ansambla zavrte
li . Organizator pa ni pozabil tudi na 
najmlajše, saj je bil njim namenjen 
vrtiljak. 
Prireditev seje nadaljevala tudi v 
naslednji dan, ko so nebo nad Gro
supljem preletavala ultra lahka le
tala, baloni in helihopter. Veselo 
vzdušje je nekoliko pokvaril veter, 
eno letalo pa je moralo pristati v 
Ponovi vasi. Ansambel Grm pa je 
vzdušje ponovno pričaral pozno v 
noč. 
Prireditev so podprli: Občina Gro
suplje, Hranilnica Lon, Krajevna 
skupnost Grosuplje in mnoga pod
jetja, ki so prispevala praktične na
grade za srečelov. Vsem se iskreno 
zahvaljujemo. „ „ 

J J B. Peterka 

Za veselo zabavo je poskrbel ansambel GRM 
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VODNIK PO UPRAVNI ENOTI GROSUPLJE 
Po skoraj dveh letih praktičnega uveljavljanja 
Zakona o upravi obstajajo med občani občin 
Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje še 
vedno nejasnosti glede dela, ki ga opravljajo 
občine oziroma Upravna enota. Marsikdo pri 
uveljavljanju pravic v upravnih postopkih obe 
instituciji poistoveti, iz tega pa izvirajo pogos
to slaba volja občanov pa tudi hoja od vrat do 
vrat. 
Današnja predstavitev Upravne enote Grosu
plje je namenjena podrobnejši seznanitvi 
občanov z delom Upravne enote Grosuplje in 
njeno organizacijo ter koristnimi in praktični
mi informacijami, ki naj bi pripomogle k od
pravi nejasnosti in olajšale poti pri uresniče
vanju pravic v upravnih postopkih. 
P R E D S T A V I T E V U P R A V N E E N O T E 
Upravne enote so bile v Republiki Sloveniji 
ustanovljene z Zakonom o upravi (Ur. list RS, 
št. 67/94), kot oblika teritorialne organizacije 
državne uprave s pristojnostjo odločanja na I. 
stopnji v upravnih stvareh iz državne pristojnos
ti, razen nalog geodeske službe, inšpekcijskega 
nadzora ter obrambe in zaščite. 
Upravna enota Grosuplje teritorialno obsega 
območje občin Grosuplje, Ivančna Gorica in 
Dobrepolje na površini 16.247 km2. V 212 
naseljih živi 30.479 prebivalcev, registriranih 
je 9.655 motornih vozil ter 14.400 voznikov. 
Sedež Upravne enote je v Grosupljem, Kolod
vorska cesta 2. 
N O T R A N J A O R G A N I Z A C I J A U P R A V N E 
E N O T E 
Notranja organizacija Upravne enote je razvid
na iz sheme. Iz nje je prav tako razvidna veza
nost notranjih organizacijskih enot - oddelkov 
na posamezna ministrstva oziroma njihova pris
tojnost po posameznih upravnih področjih. 

Načelnica Upravne enote Grosuplje Nevenka Goreč, dipl. iur. 
"Marsikdo pri uveljavljanju pravic v upravnih postopkih poistoveti Občino in Upravno enoto. 
Iz tega pa izvira slaba volja občanov in trkanje na mnogo vrat" 

in 12.00 do 16.30 ure 
petek od 7.30 do 11.00 

in 11.30 do 13.00 ure. 
T E L E F O N S K E ŠTEVILKE UPRAVNE 
ENOTE GROSUPLJE 
Hišna centrala : 764-311, 764-238 
Faks: 762-285 
Urad načelnika: 763-106 
Vodja oddelka za upravno notranje zadeve: 
761-626 
Vodja oddelka za okolje in prostor: 761-360 
Vodja oddelka za kmetijstvo in gospodarstvo: 
763-029 
Krajevni urad Ivančna Gorica: 777-052 

NAČELNIK 
URAD NAČELNIKA 

O D D E L E K Z A O D D E L E K Z A O D D E L E K Z A O D D E L E K Z A OBČO 
U P R A V N O O K O L J E IN KMETIJSTVO UPRAVO, D R U G E 
N O T R A N J E PROSTOR IN GOSPODAR U P R A V N E N A L O G E 
Z A D E V E STVO IN SKUPNE N A L O G E 
Ministrstvo za Ministrstvo za Ministrstvo za Ministrstvo za notranje 
notranje zadeve okoljcin prostor kmetijstvo, gozdarstvo zadeve 

in prehrano 
Ministrstvo za Ministrstvo za Ministrstvo za delo, 
promet in zveze ekonomske odnose družino in socialne 

in razvoj zadeve 
Ministrstvo za Ministrstvo za šolstvo 
gospodarske dejavnosti in šport 

Ministrstvo za kulturo 

DELOVNI ČAS IN URADNE URE UP
RAVNE ENOTE GROSUPLJE 
Delovni čas upravne enote Grosuplje traja: 
ponedeljek in torek od 7. do 15.30 ure 
sreda od 7. do 17.30 ure 
četrtek in petek od 7. do 14.30 ure. 
Uradne ure v Upravni enoti: 
ponedeljek od 7.30 do 11.00 

in 12.00 do 14.30 ure 
sreda od 7.30 do 11.00 

Krajevni urad Dobrepolje: 787-203 
U R A D NAČELNIKA U P R A V N E E N O T E 
G R O S U P L J E 
Načelnica: Nevenka Goreč, dipl.iur. 
Soba št. 111 
• vodenje in organiziranje dela v upravni eno
ti, 
• obrambno načrtovanje. 
O D D E L E K Z A U P R A V N O N O T R A N J E 
Z A D E V E 

Vodja oddelka: po pooblastilu načelnice An
drej STRUNA. 
Soba št. 113 
Referat za javni red in mir, promet in regis
tracijo motornih vozil: 
• registracija društev, 
• priglasitev javnih prireditev in javnih shodov 

ter izdaja dovoljenj, 
• pridobitev dovoljenja za nabavo orožja in stre

liva ter listin za orožje, 
• pridobitev dovoljenja za nakup in prevoz ek

splozivnih snovi, 
• pridobitev dovoljenja za opravljanje verskih 

obredov in pobiranje prostovoljnih 
• prispevkov, 
• registracija novega vozila in podaljšanje reg

istracije, 
• pridobitev preizkusnih tablic, 
• vtis številk motorja in šasije, 
• zamenjava registrskih tablic, 
• odjava vozila, 
• priglasitev za opravljanje vozniškega izpita 

in preizkusa znanja predpisov o 
• varnosti cestnega prometa, 
• pridobitev, podaljšanje in zamenjava vozni

škega dovoljenja. 
Referat za osebna in državljanska stanja, 
potne listine in tujce, matične zadeve, 
register prebivalstva in osebne izkaznice: 
• prijava in odjava stalnega bivališča, 
• pridobitev potrdila o bivanju in družinski sk

upnosti, 
• pridobitev osebne izkaznice, 
• pridobitev in izguba potne listine, 
• pridobitev delovnega in poslovnega vizuma, 
• prijava začasnega bivališča tujca, 
• pridobitev vizuma za prihod, odhod, 
• oddaja prošnje za državljanstvo RS in vročite 

odločb, 
• pridobitev ugotovitvene od ločbe 
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državljanstvu, 
• oddaja prošnje za dovoljenje za stalno bivan

je tujcev v RS, 
• pridobitev dovoljenja za začasno bivanje 

tujcev v RS, 
• pridobitev izpiskov iz rojstne in poročne mat

ične knjige ter matične knjige umrlih, 
• pridobitev potrdila o državljanstvu, 
• sprememba osebnega imena, 
• sestava smrtovnice, 
• sklenitev zakonske zveze. 
ODDELEK ZA O K O L J E IN PROSTOR 
Vodja oddelka: Erika Radi Podobnik 
Soba št. 228 
• pridobitev odločbe o dovolitvi priglašenih del 

za gradnjo pomožnih objektov, 
• pridobitev lokacijskega dovoljenja, 
• pridobitev gradbenega dovoljenja, 
• pridobitev enotnega dovoljenja za gradnjo, 
• pridobitev uporabnega dovoljenja, 
• pridobitev odločbe o denacionalizaciji stano

vanjskih hiš, stanovanj, poslovnih prostorov, 
poslovnih stavb in stavbnih zemljišč, 

• pridobitev soglasja za opravljanje poslovne 
dejavnosti v stanovanju, 

• prijava sprememb statusa stanovanja v pisar
no, 

• registracija pogodb o upravljanju stanovanj 
in določitvi upravnika, 

• pridobitev odločbe o dovolitvi priglašenih del 
za adaptacije in obnovitvena dela v stano
vanjskih in drugih objektih, 

• pridobitev vodnogospodarskih soglasij in 
dovoljenj, 

• določanje funkcionalnih zemljišč za obstoječe 
objekte. 

ODDELEK ZA KMETIJSTVO IN GOSPO
DARSTVO 
Vodja oddelka: mag. Ruža Tekavec, dipl.oec. 
Soba št. 215 
Referat za kmetijstvo: 
• pridobitev statusa kmeta, 
• pridobitev odločbe o denacionalizaciji 

kmetijskih zemljišč, gozdov, kmetijskih gos
podarstev in podjetij v zasebni lasti, 

• pridobitev odločbe o odobritvi prometa s 
kmetijskimi zemljišči in gozdovi, 

• pridobitev določbe o izpolnjevanju pogojev 
za opravljanje turistične dejavnosti na kmetiji, 

• pridobitev odločbe o zaščiti kmetije po Za
konu o dedovanju kmetijskih gospodarstev, 

• pridobitev potrdila, daje oz. ni za določeno 
nepremičnino vložena zahteva za denaciona
lizacijo, 

• registracija agrarne skupnosti in pridobitev 
odločbe za vračanje njenega premoženja, 

• pridobitev potrdila za medsebojno menjavo 
kmetijskih zemljišč. 

Referat za gospodarstvo: 
• pridobitev odločbe o izpolnjevanju pogojev 

za opravljanje in razširitev dejavnosti, 
• ogled poslovnega prostora, 
• pridobitev dovoljenja za prodajo živil zunaj 

poslovnih prostorov, 
• pridobitev odločbe o izpolnjevanju pogojev 

za opravljanje trgovinske dejavnosti, 
• določitev obratovalnega časa gostinskega 

obrata, 
• presoja zakonitosti in registracija pogodb o 

zaposlitvi pri zasebnih delodajalcih, 
• izdajanje delovnih knjižic in vpisovanje spre

memb. 
ODDELEK ZA OBČO UPRAVO, DRUGE 
UPRAVNE N A L O G E IN SKUPNE ZA
DEVE 
Vodja oddelka: 
Soba št. 
• kadrovanje, 
• prijava in odjava delavcev upravne enote, 
• izdajanje odločb vezanih na delovna razmer
ja delavcev upravne enote. 

Referat za družbene dejavnosti: 
• pridobitev statusta žrtve vojnega nasilja, 
• pridobitev statusa vojnega invalida, 
• pridobitev statusa vojnega veterana. 
Referat za računovodstvo: 

• finančno poslovanje Upravne enote. 
Referat za glavno in sprejemno pisarno: 
• sprejem vseh vrst vlog za Upravno enoto, 
• informiranje strank, 
• prodaja tiskovin in upravnih kolekov. 
KRAJEVNA URADA IVANČNA GORICA 
IN DOBREPOLJE 
Krajevni urad Ivančna Gorica: 
Sedež: Ivančna Gorica, Sokolska ulica 8. 
Uradne ure: 
Ponedeljek od 7.30 do 11.00 

in od 12.00 do 15.00 ure 
Sreda od 7.30 do 11.00 in 

od 12.00 do 16.30 ure 
Petek od 7.30 do 11.00 in 

od 11.30 do 13.00 ure 
Krajevni urad Dobrepolje: 
Sedež: Videm 33. 
Torek od 7.30 do 12.00 ure 
Sreda od 12.00 do 17.00 ure 
• prijava, odjava in sprememba stalnega preb

ivališča, 
• prijava in odjava začasnega prebivališča, 
• pridobitev osebne izkaznice, 
• pridobitev izpiskov iz rojstne, poročne mat

ične knjige in knjige umrlih, 
• sestava smrtovnice, 
• pridobitev potrdila o bivanju in družinski sk

upnosti, 
• pridobitev potrdila o državljanstvu, 
• oddaja vlog za potni list, vozniško dovoljen
je in oddaja drugih vlog iz pristojnosti upravne 
enote. 

Upamo, da boste Vodnik sprejeli kot dobrodošel 
vir informacij, ki vam bo pomagal pri uresniče
vanju vaših pravic ne le danes, marveč vselej, 
ko boste potrebovali naše storitve. Veselilo nas 
bo, če boste z našim delom zadovoljni, saj bo 
to korak k približevanju državne uprave obča
nom ter k obojestranskemu zavodoljstvu. 

NAČELNICA 
UPRAVNE ENOTE GROSUPLJE 

Nevenka Goreč, dipl. i ur. 

E V I D E N C A « m ) V IN STAVBNIH ZEMLJIŠČ NA OBMOČJU OBČINE GROSUPLJE 
P 0 J H A 1 M OBRAČUNAVANJE NADOMESTILA ZA UPORABO STAVBNEGA 

^Te^Jrvj)dobivajo vse pravne in fizične osebe ter 
s\fernbstojni podjetniki, ki na območju občine 

Grosuplje uporabljajo kak stanovanjski ali 
poslovni prostor, ne glede na to, ali so njeni 
občani ali živijo zunaj nje, v preverjanje in 
popravo izpolnjene obrazce, v katerih so vpisani 
podatki, ki so sestavni del evidence objektov 
in stavbnih zemljišč, od katerih se plačuje na
domestilo za uporabo stavbnega zemljišča. 
Za kaj gre? 
18.12.1996 je občinski svet sprejel odlok o 
nadomestilu za uporabo stavbnega zemljišča, s 
katerim je določil zavezance in kriterije za 
plačevanje nadomestila. 
Namen tega odloka je, da se bremena plače
vanja nadomestila za uporabo stavbnega zeml
jišča enakomerno in pravično porazdelijo na 
vse uporabnike prostora v občini Grosuplje, saj 

tačas plačuje to dajatev le del njenih občanov, 
in sicer le prebivalci naselij Grosuplje, Šmarje 
- Sap, Cikava in Mali Vrh. Po novem odloku 
pa je celotna občina razdeljena na štiri različno 
ovrednotena območja, glede na lego in 
možnosti posamičnih naselij. 
V I. območje sodi naselje Grosuplje. 
V II. območju so naselja Šmarje - Sap, Cika
va, Mali Vrh pri Šmarju, Veliki Vrh pri Šmar
ju, Brezje pri Grosupljem in Brvacc. 
III.območje sestavljajo naselja Polica, Ponova 
vas, Sela pri Šmarju, Spodnja Slivnica, Št. Ju
rij, Veliko Mlačevo, Velika Račna, Žalna, Mala 
vas, Gatina, Blato. 
V IV. območju so vsa preostala naselja v obči
ni Grosuplje. 
Zunaj naselij se po odloku plačuje nadomesti
lo za peskokope, kamnolome, cestne baze, de

ponije komunalnih o«h^flk_o\j*i deponije rabl
jenih a v t o m o b i l o ^ \ \ ^ > 

Po odloku plačujeWžavezanci nadomestilo od 
stanovanjskih in poslovnih površin. 
Kot stanovanjska površina se za ta namen šteje 
čista tlorisna površina sob (brez zidov), pred
sob, hodnikov v stanovanju, kuhinje, kopalnice, 
shrambe in drugih pokritih prostorov (kleti, 
kotlarne, delavnice za prosti čas, kabineti in 
podobno) ter čista tlorisna površina garaž za 
osebne avtomobile. 
Kot poslovni prostor, od katerega se plačuje 
nadomestilo, se šteje čista tlorisna površina 
poslovnega prostora in vseh prostorov, ki so 
funkcionalno povezani s poslovnim prostorom 
(sanitarije, umivalnice, skladišča, garderobe, 
pisarne, hodniki in drugo), kakor tudi odprta 
skladišča, parkirišča, peskokopi, kamnolomi, 
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cestne baze, deponije komunalnih 
odpadkov in deponije rabljenih av
tomobilov. 
Nadomestilo se plačuje od zgradb, 
zgrajenih do tretje gradbene faze. 
Do sprejetja novih zakonskih pod
lag kmetijski objekti niso predmet 
sprejetega odloka. 
Podlaga za obračun nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča naj bi 
bila evidenca objektov in stavbnih 
zemljišč. Sklep o njeni izdelavi je 
sprejel občinski svet občine Gro
suplje 31.01.1996. 
Za naselja, navedena na začetku, 
katerih prebivalci že plačujejo na
domestilo, je bila pred desetimi leti 
nastavljena tovrstna evidenca, ki 
pa kasneje ni bila sistematično 
vzdrževana in je zato zastarela in 
le delno uporabna. V času od 
njenega nastanka se je namreč v 
občini razvilo podjetništvo, doga
jale pa so se tudi druge spremem
be, ki so bile le delno registrirane. 
Za celotno območje občine Gro
suplje ne obstaja nikakršna evi
denca objektov in stavbnih zem
ljišč, druge obstoječe evidence, ki 
posredno zadevajo tudi objekte, 
kot so: zemljiški kataster, eviden
ca hišnih številk in register preb
ivalstva, register pravnih oseb in 
register samostojnih podjetnikov, 
pa za te namene dajejo le delno 
uporabne podatke. Vedeti namreč 
moramo, da zemljiški kataster ne 
vodi evidence o objektih samih, 
temveč le o zemljiščih pod njimi. 
Prav zaradi tega so vrste rabe, v 
katere so razvrščena tudi zemljišča 
pod zgradbami, premalo razvejane, 
da bi lahko popolnoma zadovoljile 
potrebe evidence stavbnih zeml
jišč. Iz katastra zemljišč ni mog
oče dobiti čiste površine funkcio
nalnih enot v zgradbi, kar je po 
odloku osnova za izračun nado
mestila za uporabo stavbnega zem
ljišča, ne števila etaž za posamične 
objekte in dostikrat ni mogoče ugo
toviti tega, za kakšne vrste zgrad
bo gre. Poleg tega so v zemljiškem 
katastru novejše zgradbe vrisane 
le, če je stranka njihov vris potre
bovala, neobstoječe pa iz enakih 
razlogov dostikrat niso bile iz
brisane. V poslanih obrazcih se 
bodo zato pokazale razlike med 
katastrskim in dejanskim stanjem, 
kar bo lastnike zemljišč in zgradb 
opomnilo, da marsikatere do
lžnosti, ki jih imajo po zakonu, še 
niso izpolnili. Za ureditev takih 
zadev se bodo morali lastniki zgl-
asiti na Izpostavi Geodetske up
rave Republike Slovenije v Grosu

pljem. 
Evidenca hišnih številk, ki jo od 
1981. leta vodi geodetska upravna 
služba, je za te namene prav tako 
le delno uporabna, saj je iz nje raz
vidno le to, da obstaja zgradba z 
določeno hišno številko, podatki, 
za kakšno zgradbo gre in njena 
površina pa niso znani. 
Iz registra prebivalstva je mogoče 
dobiti osebe, ki stanujejo v občini 
Grosuplje, vendar iz njega ni raz
vidno, ali so lastniki ali najemniki 
ter kako velike površine zasedajo. 
Pri uporabi registra pravnih oseb 
in registra samostojnih podjetnik
ov se je pokazalo, da marsikatera 
sprememba ni registrirana, da so v 
teh registrih še vedno pravne os
ebe, ki že zdavnaj ne obstojijo več 
in so o tem dobile tudi ustrezne 
dokumente. 
Ker namen evidence ni le obračun 
nadomestila za uporabo stavbne: 

ga zemljišča, temveč naj bi služila 
tudi za druge namene, je seveda 
smiselno, da zajame vse zgradbe, 
tudi tiste, od katerih se nadomesti
lo ne plačuje. Evidenca naj bi bila 
zasnovana tudi tako, da bi jo bilo 
mogoče vključiti v kasnejše vse-
državne evidence (evidenca ne
premičnin), na katere zaradi nu
jnosti ni mogoče čakati. Gre torej 
za obsežno delo, ki pa naj bi bilo 
za namen plačevanja nadomestila 
za uporabo stavbnega zemljišča 
vendarle uporabno že v letu 1997. 
Za kako veliko delo gre, pove po
datek, da bo evidenca po do zdaj 
znanih podatkih vsebovala pri
bližno 7600 zgradb z 8800 funk
cionalnimi enotami in 5100 zave
zanci (natančne številke bo mog
oče povedati, ko bo delo končano). 
Možno je torej samo dvoje: obhod 
vseh zgradb in izmera vseh potreb
nih površin ter pridobitev drugih 
podatkov, kar bi večjo ekipo tra
jno zaposlovalo več let, ali pa s 
pomočjo različnih obstoječih, sic
er pomanjkljivih evidenc, dobiti 
podatke, ki resda ne bodo popolni, 
bodo pa - potem, ko jih bodo po
trdili oziroma popravili zavezanci 
- uporabni. Zavezanci so namreč 
po odloku dolžni dajati podatke za 
te namene. Seveda pa je jasno, da 
bo potrebno evidenco redno vzdr
ževati, če bomo hoteli zagotoviti 
njeno uporabnost pa tudi pra
vičnost. Ob njenem vzdrževanju se 
bodo morebitna preostala nesklad
ja postopoma odpravila. 
Ker bi bil prvi način nastavitve 
(izmera vseh potrebnih površin) 
prezamuden in predrag, saj občina 

evidenco potrebuje že letos, se je 
izvajalec po dogovoru z županom 
in drugimi strokovnimi delavci s 
tega področja odločil za drugo 
možnost. Pri pristojnih organih so 
bile zaprošene in dobljene po
trebne obstoječe evidence. V sep
tembru 1996 in februarju 1997so 
bili vsem pravnim osebam in sa
mostojnim podjetnikom poslani 
tudi vprašalniki, s katerimi naj bi 
zajeli površine poslovnih prostor
ov v občini. Teh je približno 1150. 
Za stanovanjske bloke obstojijo 
dokaj natančni podatki o površinah 
stanovanj, podatke o lastnikih 
oziroma uporabnikih, lego po
samičnega stanovanja (etažo), 
številke in drugo paje bilo potreb
no preveriti na kraju samem, s po
močjo upravnikov ali stanovalcev 
samih. 
Za individualne stanovanjske 
stavbe ter njim pripadajoča gospo
darska poslopja so bili podatki pri
dobljeni s križanjem prej na
vedenih obstoječih evidenc. 
Seveda so bili povsod, kjer obsta
jajo, uporabljeni podatki obstoječe 
evidence o tistih zavezancih za 
plačilo nadomestila za uporabo 
stavbnih zemljišč, ki to nadomes
tilo že plačujejo. 
Po odloku so - kot rečeno - zave
zanci dolžni dati občini podatke, 
potrebne tako za izdelavo evidence 
objektov in stavbnih zemljišč kot 
podatke za obračun nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča. Da 
bi j im delo olajšali, so vsi, na 
kakršen koli način pridobljeni po
datki, potrebni za ta namen, v 
obrazcih, kijih zavezanci dobiva
jo, že vpisani. Zaradi že navedenih 
vzrokov ti podatki mnogokrat ne 
bodo natančni, mnogokrat se bodo 
podvajali, bodo pa vpisani v pravil
ne rubrike, zato zavezancem ne bo 
treba iskati, kam naj kakšen po
datek vpišejo, temveč bodo že 
vpisane le preverili, manjkajoče 
dopolnili, napačne pa popravili. 
Izpolnjene oziroma popravljene 
obrazce bodo nato vrnili na obči
no Grosuplje. 
Da bi vzpodbudili zavezance k na
tančnemu pregledu podatkov in 
njihovi popravi, bodo podatki v 
obrazcih za zgradbe, za katere je 
bila ugotovljena le površina v zem
ljiškem katastru vrisanega tlorisa, 
prirejeni tako, da bo ta površina 
pomnožena s tri, kar pomeni tri 
domnevne etaže, to je klet, pritličje 
in še eno etažo. Ni nujno, da je ta 
primerna za bivanje, saj odlok do
loča, da se nadomestilo plačuje od 

tedaj dalje, koje objekt zgrajen do 
tretje gradbene faze. 
Kjer podatka o površini ni, ker 
obstaja le podatek o hišni številki, 
bo v obrazcu ponujena površina 
300 m2 (domnevne 3 etaže po 100 
m2), kar bo zavezanec popravil, če 
bo ugotovil, da ne ustreza dejan
skemu stanju. 
Zavezancem, ki imajo poslovne 
prostore, in so že poslali svoje po
datke, bodo v pregled dani obraz
ci s temi podatki, pri čemer se zara
di dodatnega iskanja podatkov pre
ko drugih evidenc včasih utegne 
zgoditi, da bodo ti podvojeni, kar 
bo ob pregledu treba popraviti. 
Zavezanci, ki imajo poslovne pov
ršine, in podatkov kljub dvakrat
nemu pozivu niso poslali, bo v 
obrazcu glede na njihovo dejavnost 
pripisana večja površina od dejan
ske, na kar so bili opozorjeni ob 
obeh anketah. 
Utegne se tudi zgoditi, da bo kake
mu zavezancu zaradi napačno si
tuirane hišne številke na pregledni 
karti 1:5000 (zgradba še ni vrisa
na v zemljiškem katastru) poleg 
njegove pripisana tudi sosedova 
zgradba. 
Prav to so razlogi za takšen način 
preverjanja podatkov. 
Morebitni napačni podatki bodo 
vplivali na odmero nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča le, če 
jih zavezanec ne bo popravil po de
janskem stanju. Seveda je tudi v 
primeru, če napačni podatki ne 
bodo popravljeni, in bo na njihovi 

VABILO 
Društvo MISS (Mladinsko infor
macijsko svetovalno središče) 
Vas vljudno vabi na dobrodelni 
koncert pod geslom D O B R O 
JUTRO, BELI D A N - OTROCI 
Z A O T R O K E . Koncert se bo 
odvijal v nedeljo, 25. maja 1997 
ob 19. uri v avli nove šole v Gro
supljem. Nastopili bodo invalid
ni otroci Tom Mutters Schule 
iz Frankentala (Nemčija) pod 
vodstvom prof. Heinricha U l -
richa, Otroški pevski zbor OŠ 
Grosuplje, pevka Damijana Go-
lavšek in pianist Blaž Jurjevčič. 
Častni pokrovitelj prireditve je 
nadškof in metropolit v pokoju 
dr. Alojzij Šuštar. 
Cena vstopnic za odrasle je 700 
SIT, za otroke 400 SIT. Vstop
nice lahko kupite v prostorih 
društva MISS ob uradnih urah ali 
pa eno uro pred prireditvijo. 

Vljudno vabljeni! 
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podlagi z odločbo odmerjeno na
domestilo, v pritožbenem postop
ku mogoče takšnim podatkom 
oporekati in dokazovati pravilne. 
S pošiljanjem izpolnjenih obrazcev 
zavezancem v preverjanje pa je 
tem dana možnost, da na lažji način 
uskladijo vpisane podatke z dejan
skimi. 
Obrazce s podatki naj bi zave
zancem začeli postopoma pošiljati 
maja, z opozorilom, da bodo v 
primeru, da jih zavezanci ne bi v 
roku popravili in vrnili, nepoprav-
ljeni uporabljeni za obračun nado
mestila. 
V času pošiljanja in vračanja 
obrazcev bo na občini delala eki
pa, ki bo zavezancem pojasnjeva
la nejasnosti in jim bo tudi sicer v 
vsestransko pomoč. 
Zavezanci bodo morali vrniti izpol
njene obrazce v štirinajstih dneh. 
Zaradi lažjega razumevanja še 
nekaj razlage o sestavi obrazca. 
Osnovno pravilo pri izpolnjenem 
obrazcu je: Popraviti ali dopolniti 
je potrebno vse nepravilne podat
ke, razen tistih, za katere izrecno 
piše, da se ne popravljajo. 
Obrazec, ki bo poslan zavezancem, 
je razdeljen na štiri dele: 
V oddelku A so vsi potrebni po
datki o zavezancu za plačilo nado
mestila za uporabo stavbnega zem

ljišča (naslov in matična številka). 
Kot zavezanec je napisan tisti, ki 
funkcionalno enoto uporablja, ki 
bo obrazec dobil in plačeval nado
mestilo. Tuje vselej napisan le en 
(najverjetnejši) zavezanec, čeprav 
je lahko uporabnikov enote več. 
Prejemnik obrazca lahko ta po
datek, kot tudi večino drugih seve
da, spremeni. Kot plačnika lahko 
po dogovoru napiše drugega, plači
lo lahko razdeli na več uporabnik
ov, če se z njimi tako dogovori. 
Takšno spremembo lahko vpiše v 
oddelek B, kjer so navedeni vsi 
lastniki oziroma uporabniki funk
cionalne enote, osnovne enote, od 
katere se nadomestilo plačuje, in 
njihovi deleži. Kot plačnik pa je 
v tem delu obrazca vnaprej vpisan 
zavezanec iz prvega dela obrazca. 
Oddelek C vsebuje podatke o 
zgradbi. Če ima zavezanec več 
zgradb, vpiše vsako od njih v svoj 
oddelek C, če seveda niso vpi
sane. Za take primere je oddelek 
C na obrazcu ponovljen, poleg 
tega pa je na zadnji strani natisn
jen še en prazen obrazec, kamor 
zavezanec lahko vpiše dodatne 
zgradbe, ki v poslanem obrazcu 
niso vpisane. Ker gre za eviden
co, ki naj bi bila večnamenska, je 
podatkov o zgradbi več, kot je 
potrebnih za obračun nadomesti

la. Tuje katastrska občina, v kat
eri je zgradba, parcela, na kateri 
stoji, površina pod zgradbo, vrsta 
zgradbe (priloženi šifrant je pri 
razvrstitvi v pomoč, ni pa ob
vezen. Če zavezanec meni, da 
zgradbe ni mogoče uvrstiti v 
nobeno od vrst, napisanih v šif
rantu, jo lahko opiše po svoje), 
število etaž in leto izgradnje. 
Kot etaže se štejejo: klet, pritličje, 
nadstropja in morebitna mansar-
da (podstrešno stanovanje). Pri 
tem se klet označi s K , pritličje s 
P, nadstropja z njihovim številom, 
mansarda pa z M . Za blok, ki ima 
klet, pritličje, 4 nadstropja in man-
sardo, se v obrazec, v koloni 
"število etaž" vpiše: K+P+4+M. 
Za običajno individualno stano
vanjsko zgradbo s kletjo, pri
tličjem in enim nadstropjem bo 
zapisano: K+P+l ali za takšno 
zgradbo s kletjo, pritličjem in pod
strešnim stanovanjem: K+P+M. 
Pri tem se kot mansarda šteje 
izdelano podstrešno stanovanje ali 
prostor pod streho, kjer je tako 
stanovanje mogoče zgraditi. 
Kot leto izgradnje se vpiše leto, 
ko seje pričela zgradba uporabl
jati. Če to leto ni znano, se oceni 
in pripiše, daje ocenjeno, če tudi 
to ni mogoče, se vpiše: neznano. 
Oddelek D vsebuje podatke o 

funkcionalni enoti, ki je osnovna 
enota za obračun nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča. To 
je zgradba ali del zgradbe, ki jo 
isti uporabnik uporablja za iste 
namene. Tu je vpisana, ali pa jo 
je treba vpisati, čista površina 
enote, njena namembnost (pisar
na, delavnica, frizerski salon...), 
številka enote in etaža, v kateri je 
(to velja le za bloke), ter izvor že 
vpisanih podatkov. 
Zavezanec, ki ima v isti zgradbi 
dve različni funkcionalni enoti 
(dve stanovanji v različnih etažah, 
stanovanje in fotografski atelje v 
različnih prostorih), vpiše vsako 
od obeh funkcionalnih enot v svo
jo vrsto oddelka D. 
Zavezanec, ki ima dve ali več 
funkcionalnih enot v različnih 
zgradbah, mora za vsako posebej 
izpolniti oddelek C in oddelek D. 
Primer: Stanovanje v individualni 
stanovanjski zgradbi in garaža na 
dvorišču. 
V opombo, ki je na dnu obrazca, 
je mogoče vpisati vse tisto, za kar 
se zdi, da ne sodi v nobenega od 
oddelkov, pa tudi vse tisto, kar je 
zaradi preglednosti bolj pr-ip-
ravno, če je napisano na istem 
papirju, kot nekje na drugem lis
tu. 

Vinko Petrič 
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ANA, MARKO IN VOJKO SREBRNIC: SAH - SOLA ZA ŽIVLJENJE 
13-letna Ana in 9-letni Marko Sre-
brnič sta mlada nadebudneža kot 
večina njunih vrstnikov, bi sodil, 
koju gledaš sredi šolskega hodni
ka med sošolci. Ko pa začneš 
pogovor z njima, kaj hitro ugoto
viš, da se v marsičem razlikujeta 
od ostalih. Tudi Vojko Srebrnič je 

takšen kot vsak oče, ki želi, da bi 
bilo njegovemu otroku najlepše v 
življenju. In vendar drugačen, saj 
ni le oče, Ani in Marku je tudi tr
ener, strog in skrben. In konec kon
cev v večini tudi mecen. 
SREBRNIČEVI: Oče Vojko in 
njegova Ana in Marko živijo v 

Srebrničevi: oče Vojko in njegova otroka Ana in Marko živijo v svetu 
šaha 

svetu ŠAHA. 
Vojko SREBRNIČ je še vedno ak
tiven šahist, še vedno zagrizeno 
tekmuje; igra za klub v 1. slovens
ki super ligi. Tako je Ano in Mar
ka še majhna jemal s seboj na tek
movanja. In ko Ano vprašam, kdaj 
seje prvič srečala s šahovnico in 
šahovskimi figurami, pravi, daje 
bila takrat še majhna in pravzaprav 
ni vedela, kaj je to šah. Torej, je 
bil oče Vojko tisti, kije svoja otro
ka uvedel v svet šaha. S kakšnim 
namenom? O tem pa Vojko Sre
brnič takole: 
"Težko je govoriti o kakšnem na
menu pri otroku, saj šah postane 
zanimiv šele tedaj, ko si že dober 
šahist. Ana je bila v desetem letu, 
ko sem začel z njo delati, da sploh 
ugotovim, če jo bo šah zanimal. Že 
na prvem republiškem tekmovan
ju se je uvrstila na drugo mesto v 
skupini do 10 let. To je bilo zadost
no potrdilo, da se splača delati 
naprej. Ana je potegnila za seboj 

še Marka in z njim sem začel in
tenzivno delati že pri 7 letih. Pri 
šahu se namreč mladi talenti od
krivajo v kategoriji do 9 let, ko se 
začenjajo prva tekmovanja." 
ŠAH - ŠOLA LOGIKE 
Sedita za mizo, mlada šahista. Pred 
seboj imata šahovnico, pripravl-

VPIS NOVIH 
UČENCEV V GLAS

BENO ŠOLO ZA ŠOL
SKO LETO 1997/98 

Obveščamo otroke in starše, da 
bo vpis novih učencev v glas
beno šolo za šolsko leto 1997/ 
98 v sredo, 21. maja, od 17.00 
uri in v soboto, 24. maja, ob 
10.00 uri v Glasbeni šoli Gro
suplje, Partizanska 5. 
Naknadni rok za vpis bo v sre
do, 04. junija, ob 17.00 uri in 
soboto, 07. junija, ob 10.(K) uri. 
Ravnatelj: 

Marjan S A JO VIC 
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malo boječe doda, da ga šah zani
ma. 
Zanimanje in veliko trdega dela je 
seveda rodilo lepe uspehe. 
GLAVNI MOTIV - T E K M O 
VANJA 
Prvo Anino tekmovanje in zmaga 
je bila pri njenih 10 letih na občin
skem prvenstvu Ljubljana - Vič -

jeno za partijo. Kdaj pa kdaj v 
pogovoru se prsti kar samodejno 
ustavijo na kateri izmed figur. 
Kaj tema otrokoma, ki delujeta kar 
preveč odraslo, pomeni "resno 
delati". 
Marko se resno zamisli, Ana počasi 
popravi pramen las, potem pa preu
darno razlaga: "Resno delati pome
ni reševati šahovske na
loge. Reševati kombi
nacije velikih šahovskih 
mojstrov, študirati liter
aturo, igrati šah na raču
nalniku. To pomeni več 
kot dve uri vsak dan in
tenzivnega dela. Poleg 
tega so še različni tren
ing turnirji pred tekmo
vanji. 
Še naprej pripoveduje 
Ana o tem, daje že kon
čala Srednjo šahovsko 
šolo, ki traja tri leta, 
Marko obiskuje 2. letnik. 
Pred tekmovanjem pra
vi, jo trema precej obre
menjuje, toda ko se tek- Ana> zamišljena, resna in kar prehitro 
movanje začne, zanjo ° ^ r a s ^ a 

obstaja samo šahovnica in figure 
na njej. "Ana ima odlično sposob
nost, da med partijo izključi ves 
zunanji svet in se povsem skoncen-
trira. Tudi Marko me vedno znova 
preseneča, saj si skoraj nisem upa! 
misliti, da se bo skoncentriral in 
lahko presedel od 4 - 7 ur, kolikor 
ponavadi traja partija," ju pohvali 
oče in trener hkrati. 
In kaj ju pot are, ju vprašam. Mar
ko se z otroško igrivostjo nasme
hne, Ana pa resno pove, da je to 
vedno takrat, kadar slabo igrata. Bi 
torej pustila šah? 

Rudnik, na regijskem prvenstvu se 
je uvrstila na 3. mesto in samo en 
mesec pozneje je bila na državnem 
prvenstvu druga. Leta 94 je na 
evropskem prvenstvu v Romuniji 
pristala na vrhu spodnje tretjine, 
kar je bil zanjo odličen uspeh. Bila 
pa je zelo razočarana, ko seje leta 
95 na državnem prvenstvu v kon
kurenci od 11 - 12 let uvrstila na 4. 
mesto. Kljub velikemu razočaran
ju pa seje trmasto zagrizla v delo 
in bila lani na državnem prvenstvu 
v počasnem in pospešenem šahu, 
gladko prva. Uspeh jo je povedel 

na svetovno prvenst
vo v Španijo, kjer se 
je uvrstila v zgornjo 
polovico in se enak
ovredno pomerila s 
tistimi v samem sve
tovnem vrhu. Na sve
tovnem prvenstvu v 
pospešenem šahu v 
Parizu se je uvrstila 
na 11. mesto, kar so 
naši šahisti ocenili kot 
velik uspeh, Ana pa 
ga je "kronala" z jo
kom, saj je bila celo v 
igri za medaljo, na 

Marko - živahnost se umakne, ko sede pred k o n c u P a J' J e s P o d 

šahovnico 

"Na začetku so bile kdaj krize, 
danes, ko sem državna prvakinja, 
pa niti ne pomislim več na to," 
modruje Ana, Marko pa skoraj 

letelo. Vendar, tudi to so 
bogate izkušnje za krhko trina

jstletno dekletce - naučiti se ob 
zmagah, sprejemati tudi poraz. 
Letos je na osnovnošolskem prven
stvu dosegla 3. mesto, kar sama 

samokritično ocenjuje kot poraz, 
na državnem prvenstvu v Maribo
ru pa gladko zmagala. 
MARKO: ŠAH JE ZNANJE 
Ana pa ga resno popravi: Znanje 
brez korajže pripelje do poraza. 
Toda mali junak skoraj ne pozna 
porazov. Leta 95 je prvič resno 
sedel pred šahovnico, že nasledn
je leto je bil prvak dolenjske regije, 
se na državnem prvenstvu uvrstil 
na 2. mesto ter dosegel dobro 
uvrstitev na evropskem prvenstvu. 
Lani je bil državni prvak v močni 
konkurenci njegove starostne sk
upine. 
PRED DURMI S V E T O V N O 
PRVENSTVO 
Ana in Marko se pripravljata na 
svetovno prvenstvo, ki bo letos v 
francoskem Kanu. Med aktivne 
priprave spadajo tudi udeležbe na 
odprtih turnirjih. Letos je Ana na 
takšnem turnirju na Bledu doseg
la bleščeč naslov najmlajše najst
niške kandidatke v Sloveniji. 
"Če že odhajamo na svetovno 
prvenstvo," poudarja Vojko Sre-
brnič,"je smisel, da se nanj dobro 
pripravimo. Noben uspeh ni sluča
jen, ampak je le plod trdega dela", 
pravi in pogleduje svoja otroka -
vzpodbudno in hkrati zavezujoče. 
Marko pa na moje vprašanje, kak
šen trener je očka, pove, da je 
strog, vendar daje kar prav tako. 
"Kon-čno ne morem, da bi bil 
drugačen, pravi z neko skrito 

o t roško resnostjo, rahlo 
pomežikne s svojimi velikimi tem
nimi očmi kot bi hotel reči: Uspe
ti hočem! 
Zdi se, da sta drobcena Ana in 
mali Marko nenadoma odrasla, 
postala velika, daje šlo tisto razi
grano otroštvo mimo, saj je šah 
šport "odraslosti". A Vojko Sre-
brnič, tudi sam aktiven, navdušen 
šahist misli drugače: Ana in Mar
ko imata ob šahu tudi svoje otrošt
vo, imata otroške igre, ker jih pač 
morata imeti. Morata imeti fizične 
aktivnosti in sprostitev. Imata pa 
bogato šolo za življenje: šah v-
zpodbuja logično mišljenje, vztra
jnost, borbenost v lepem pomenu 
besede. To pa je dota, ki jo od 
svojih staršev dobi le malokateri 
otrok. 
Ana in Marko. Tiha in skromna. 
Delovna. Ob vseh uspehih in 
otroštvu, zapisanem delu, študiju 
in tekmovanjem, pa sta tudi v šoli 
odličnjaka. Ko se pogovarjaš z 
njima, nekako občuduješ njuno 
skromnost in bogate misli, začut
iš, da pravzaprav ne znata biti 
drugačna. Nobene nenaravnosti, 
nobene vzv i šenos t i ; nekaj 
globokega, lepega nosita v sebi. 
Ana in Marko Srebrnič. 
Vojko SREBRNIČ - oče in tren
er, se je na nek poseben način od
ločil živeti za otroke tako, da ga 
ne bo strah njune prihodnosti. 

Alenka ADAMIČ 

Za ljudi dobre volje 
za vse, ki ljubijo lepot 
za vse, kijih imamo 

Če še niste zasadili korit in polepšali balkonov 
svojih hiš in stanovanj, to šc vedno lahko narei' 
saj pri nas 

rože rastejo-za vas! 
in juniju zasajamo pokopališča in grede, 

vas pripravili pester izbor enoletnic. 
Se sprašujete-kam? 

V VRTNARSTVO FRBEŽArv; 
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D O L G A P O T D O KONČNE REŠITVE P R O B L E M A 
K A M S K O M U N A L N I M I O D P A D K I 
V tem mesecu je potekla pogod
ba, na podlagi katere je Javno ko
munalno podjetje odvažalo komu
nalne odpadke na deponijo Stehan. 
Le nekaj mesecev pred tem so se 
začeli aktivni pogovori in razprave 
o določitvi lokacije nove komunal
ne deponije. Med krajani Duplic, 
Gatine in Sp. Blata pa je bilo sli
šati vrsto očitkov, češ da so se 
sedaj, ko je pogodba potekla, 
zadeve šele začele reševati. 
Zakaj ogenj gasiti na koncu 
požara. M a r bi ne bilo pametne
je "požar" preprečiti? Zakaj se 
je čakalo toliko časa, da je po
godba potekla? A l i ni bilo mog
oče aktivnosti začeti preje in im
eti zadeve pravočasno urejene? 
Vprašanje sem namenila Janezu 
Skarlovniku, direktorju Javnega 
komunalnega podjetja, ki je zade
vo ponovno osvetlil takole: 
"Prvotna občina Grosuplje je v letu 
1991 uspešno pričela z reševanjem 
vprašanja deponiranja komunalnih 
odpadkov. Dotedanja divja deponi
ja Stehan, kjer niso bili urejeni last
niški odnosi, je v soglasju z lastni
ki in krajani Gatine, Duplic in Sp. 
Blata pričela urejati in sanirati ob
stoječe smetišče. Izveden je bil 
prekrivni pokrov, ki preprečuje 
vdor meteornih voda in posredno 
velike količine izrednih voda, v 
nadaljevanju pa je bilo zgrajeno 
novo polje za petletno obdobje 
odlaganja. V tem času seje občina 
zavezala poiskati novo lokacijo za 
izgradnjo nove deponije. De-
ponijski prostor pa kljub pretečen-
emu roku še ni zapolnjen po ured
itvenem načrtu, predvidevamo, da 
prostor zadošča še za največ pol
letno odlaganje. Akcija za izgrad
njo nove deponije poteka, za čas 
do izgradnje pa se občina Grosu
plje v imenu vseh treh občin 
(Ivančna Gorica, Grosuplje in Do-
brepolje) dogovarja z lastniki zem
ljišča o enoletnem podaljšanju de-
ponijskega prostora na Stchanu." 
Zakaj je torej prišlo do zamude z 
novo deponijo Janez Skarlovnik 
pojasnjuje kronološko: 
"Lastnik infrastrukturnih objektov, 
kamor spada tudi komunalna de
ponija, je občina, kije zadolžena s 
proračunskimi sredstvi graditi 
manjkajočo infrastrukturo. Leta 
1994 je prišlo do reorganizacije 
lokalnih skupnosti (oblikovane 3 
nove občine (Iv. Gorica, Grosupl

je, Dobrepolje), sočasno z obči
nami so se preoblikovali tudi vsi 
javni zavodi in skupne ustanove, v 
letu 1996 pa so občine ustanovile 
tudi skupno Javno komunalno pod
jetje Grosuplje, kije s strani občine 
prevzelo obvezo o pripravi in 
izgradnji nove skupne komunalne 
deponije. Zaradi navedenih orga
nizacijskih razlogov so se ak
tivnosti za pripravo nove deponije 
pričele šele v maju lani. Od tedaj 
so bile izdelane strokovne podlage, 
predvsem hidrološke osnove in 
možne tehnološke rešitve na več 
alternativnih lokacijah. Organiz
irane so bile javne razprave v obeh 
krajevnih skupnostih - Grosuplje in 
Višnja Gora, ki jih deponija lo
kacijsko obremenjuje. Iz dosedan-
jih informacij preko časopisa 
vemo, da je pridobljeno načelno 
soglasje za lokacijo SPAJA DOLI
NA. Trenutno potekajo razgovori 
z lastniki zemljišč o odkupu, s 
predstavniki krajevnih skupnosti in 
vaških odborov pa o pogojih, ki se 
nanašajo predvsem na izgradnjo 
lokalne infrastrukture in jih bodo 
občine ob izgradnji deponije 
dolžne realizirati." 
Ali sedanje aktivnosti potekajo 
po planu? 
"Računamo, da bodo kupoproda
jne pogodbe z lastniki zemljišč 
podpisane prihodnji mesec (v juni
ju), potem pa bomo takoj pristo
pili h podrobnejšim raziskavam na 
ožji izbrani lokaciji, načrtovanju 
urbanističnih in tehnološkh rešitev 
ter pridobitvi upravnih dovoljenj. 
Po planu moramo pričeti z izgrad
njo nove deponije zgodaj spomla
di prihodnje leto (1998) in dela 
pospešiti tako, da bomo tudi z od
laganjem odpadkov že pričeli v 
istem letu," pojasnjuje direktor 
Javnega komunalnega podjetja. 
Za obdobje, ko bo obstoječa de
ponija zapolnjena po ureditvenem 
načrtu, nova deponija pa še ne bo 
pripravljena, pravijo na J.K.P., 
iščejo rešitve že sedaj. Ponujajo se 
tri možnosti: začasno deponiranje 
na obstoječi deponiji, kar bi za
htevalo spremembo načrta de
ponije, ali dogovor z eno izmed 
sosednjih občin, kjer imajo ure
jeno deponijo, za časovno omejeno 
odlaganje odpadkov na njihovi 
deponiji. V kolikor bo osvojena 
prva možnost (Stehan), bodo 
ponovno potrebni dogovori z last

niki zamljišč in krajani bližnjih 
vasi. 
Zgodbi imenovani K A M S K O 
M U N A L N I M I O D P A D K I , ob 
vseh spremljajočih problemih sko
raj ni videti konca. Dejstvo pa je, 
da so tudi takšne zgodbe del 
vsakdanjega življenja in terjajo 
rešitev. Upamo, da bo stroka izbra
la najboljšo. 

A. A. 

Ste se morda zamislili nad fo
tografijo, objavljeno v prejšnji 
številki našega časopisa - kontejn
er, ob njem pa smeti. Ker primer 
ni os.amljentf,»aj -nas podobni 
"pozdravjajo" vseprcvečkmt v 
naših nasipljih, zato: je mar to naša 
ekološka osveščenost in skrb za • 
urejeno, okolje? Naredimo korak 
tudi v tej smen! Kontemerji prav, ^ 
gotovo niso namenjeni temu, da ob 
njih nastajajo "smetišča v malem"! 

U C I T E U I C A IZ O S ŠMARJE - S A P P O T U J E V E S T O N I J O 
M L A D I - Z A ČISTEJŠI JUTRI 

Marsikdaj je slišati upravičene 
očitke ekologov, kako malo nam je 
mar naše okolje, kako uničujemo 
naravo, ne da bi se zavedali pos
ledic v bodočnosti. Kako mladino 
vzgojiti v duhu osveščenosti in j im 
vcepiti drugačne poglede na okol
je, prav dobro vedo na OŠ Šmarje 
- Sap, saj se s problemi v okolju 
ukvarjajo že nekaj let. 
Po besedah v.d. ravnateljice M i 
lene Lunar so v letih 91, 92 in 93 
sodelovali pri mednarodnem pro
jektu v okviru OECD z naslovom 
O K O L J E IN ŠOLSKE INICIA
TIVE. Po 3-lctnem delu na projek
tu v R Sloveniji pa so izdali knji
go Z G O D B A N E K E G A PRO
JEKTA. Vodilna nit projekta je 
bila, kako iniciative pridejo od 
otrok, kako dobiti njihove pobude. 
I V A N K A SAVLI, ki na šmarski 
osnovni šoli poučuje biologijo in 
kemijo, pa je tista vodilna sila, du
hovni vodja vseh teh in podobnih 
dogajanj. "Na naši šoli, kjer učim 
že 23 let, že vrsto let deluje bio
loški krožek in kljub temu, da je 
šola majhna, da imamo samo po en 
razred (od 5.-8. razreda), učencev 
ni težko pridobiti za dejavnosti. 
Ker gre ponavadi za vestnejše 
učence, se ti pojavljajo v skoraj 
vseh dejavnostih, in so povsod ust

varjalni, " pohvali svoje učenec, 
preden steče pogovor o novem pro
jektu. 
Leta 1994 so se preko biološkega 
krožka vključili v projekt ENOS
T A V N E M E T O D E M E R J E N J A 
ONESNAŽENOSTI Z R A K A , ki 
ga vodi dr. Mirko Bizjak s Kem
ijskega inštituta v Ljubljani, ki nudi 
tudi vso strokovno pomoč. Pri pro
jektu pa sodeluje tudi Društvo 
učiteljev za proučevanje in varo
vanje okolje (na republiškem nivo
ju). V okviru tega projekta so se 
učenci v biološkem krožku pod 
vodstvom g. Šavlijeve odločili, da 
bodo izvajali meritve CO na dveh 
lokacijah - v centru naselja Šmar
je - Sap ob avtocesti, železnici in v 
neposredni bližini nekaj obrtnih 
delavnic ter na drugi lokaciji - v 
bolj oddaljenem in mirnejšem delu 
naselja. Prvič so se lotili tudi mer
itev S02 v zraku. Metoda merjen
ja sicer ni specifična za S02, tem
več za kisle komponente v zraku. 
Letošnje zimsko obdobje za kate
ro je onesnaženost značilna, so se 
že tretjič lotili projekta oz. meritev. 
Od 15. januarja - 15. februarja so 
učenci vsak dan ob točno določeni 
uri (izbrali so šolski odmor) izv
edli vse potrebne meritve (tudi ob 
sobotah in nedeljah), vse rezultate 
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"UP" - DRUŠTVO ZA POMOČ ZASVOJENCEM IN 
NJIHOVIM SVOJCEM SLOVENIJE 

in spremembe strogo beležili v 
pripravljene obrazce, shranjevali 
filtre in potem porabili dobra dva 
meseca vztrajnega dela za analize. 
Bi l i pa so tudi eni izmed redkih 
skupin, ki so merili v zraku tudi 
S02. Učenci so k projektu pristo
pili silno ustvarjalno in z velikim 
zanimanjem. Sami so naredili raču
nalniško obdelavo, zrisali gra
fikone, in se resno zamislili nad 
tem, kako onesnažen zrak vdihava
jo ravno v šolskem okolišu.Vse 
izsledke in rezultate so poslali na 
Kemijski inštitut, ki se pri nas edi
ni ukvarja s takšnimi šolskimi pro
jekti, te pa izvajajo še v Z D A in 
Estoniji. Vsi 3 inštituti pa med se
boj aktivno sodelujejo. 
POVABILO IZ ESTONIJE 
Trebaje povedati, daje v projektu 
E N O S T A V N E M E T O D E M E R 
JENJA ONESNAŽENOSTI ZRA
K A (vsebnost črnega ogljika v 
ozračju) sodelovalo več slovenskih 
osnovnih šol, zato je vodstvo šole 
in še posebej mentorico krožka 
Ivanko Šavlijevo presenetilo pov
abilo iz Estonije (preko Kem
ijskega inštituta), da ta projekt 
predstavijo svetu od 28. maja do 
2. junija v Estoniji. Tja odhajata s 
stanovsko kolegico iz Nove Go
rice. Ko so se v šoli odločili, da se 
odzovejo povabilu, se je trdo delo 
šele začelo. Kajti za predstavitev 
v tujini je potrebnih veliko dodat
nih dodelav, prevodov, slik. Tega, 
pravi g. Šavlijeva, ni jemati kot 
pohvala za delo, ampak še večja 
obveza za bodoče delo. 
"Tega dela se gotovo nismo lotili 
zaradi izsledkov, saj bi do teh lah
ko prišli strokovnjaki, temveč zato, 
da vcepimo učencem slo po razisk
ovalnem delu. To jim je zanimivo, 
vzgojno in poučno. In ko sami 
pridejo do nekih ugotovitev, o njih 
razmišljajo globlje. Če bi o njih 
samo prebrali, bi šli verjetno 
neopazno mimo njih. Kar daš 
otrokom v tem obdobju, se obres
tuje v življenju!" z nekakšno sk
romnostjo pove Ivanka Šavlijeva 
in zdi se, da j i pot in priprave v 
Estonijo pomenijo veliko odgovor
nost. 
Srečno, ji zaželimo pred odhodom. 
S priokusom grenke realnosti, da 
bodo tudi imena naših krajev na 
seznamu onesnaženih mest. Otro
ci iz OŠ Šmarje so se ob ugotovit
vah raziskav zamislili. 
Kaj pa mi, ki bi morali poskrbeti 
za zdravo bodočnost nas samih in 
naših otrok? 

A. A. 

" U P " Društvo za pomoč zas
vojencem in njihovim svojcem 
Slovenije se je v Ljubljani usta
novilo pred štirimi leti na pobudo 
gospe Vide Najdič, danes tajnice 
društva, vsled stiske zasvojencev 
in njihovih svojcev, ki se v tej nes
reči niso imeli kam obrniti po po
moč. Od petih nesrečnih svojcev, 
ki jih je gospa Vida Najdič takrat 
zbrala okoli sebe, se je društvo 
danes razširilo še na tri podružnice, 
v Mariboru, Velenju in Kranju ter 
šteje okoli 400 članov. 
Naloge društva so številne. Od 
konkretne pomoči zasvojencem na 
področju zdravljenja in resocial-
izacijedo prosvetljevanja ter priza
devanja za sistemsko urejevanje 
problematike, njenih vzrokov in 
razsežnosti. Osveščenost ljudi in 
njihovo poznavanje problematike 
je pomemben dejavnik pri pre
prečevanju širjenja zasvojenosti, 
zato sodi informativno in publicis
tična delovanje med naše pomem
bnejše naloge. 
Prizadeta populacija je izjemno 
mlada (od 15 do 25 let), večinoma 
brez šol, ki bi morala imeti pravi
co do medicinske, socialne in 
poklicne rehabilitacije. Znano je, 
da vsak zasvojenec potegne za se
boj vsaj še deset drugih, da se zas
vojenost širi, da prinaša s seboj še 
epidemična obolenja, kot sta hep
atitis B in C ter AIDS. Kot kažejo 
podatki, je slednji že na pohodu, 
za hepatitisom pa boluje okoli 80% 
zasvojencev. 
Zasvojenost je tesno povezana s 
kriminalom in kazenskimi prestop
ki. Ko namreč zavzame tolikšne 
razsežnosti, da sta zasvojenčevo 
razmišljanje in dejavnost usmerje
na v en sam cilj - priti do droge, 
potem zanj ni nobenih preprek več, 
ne moralnih ne družbenih. 
Pri nas zasvojenost ni več individ
ualna bolezen posameznika ali 
posameznega sloja temveč je 
bolezen vse slovenske družbe. Ne 
izbira ne revnih ne bogatih, priza
dene vsakogar in danes, žal, veči
noma že v osnovni šoli. 
Celovito in popolno zdravljenje 
zasvojenosti, kar pomeni rešiti se 
fizične in psihične odvisnosti, je 
edina pot iz objema droge. Vsak 
ozdravljeni zasvojenec pomeni 
torej toliko novih manj in toliko 

drugih ozdravljenih, saj zgledi 
vlečejo. Ozdravljeni zasvojenci pa 
so najboljši terapevti in najboljša 
pomoč prizadetim. Naše in tuje iz
kušnje na tem področju potrjuje
jo, da so najuspešnejši programi 
zdravljenja v terapevtskih skupno
stih. 
Društvo UP je doslej na zdravljen
je v mednarodne terapevtske skup
nosti Lucien J.Engelmajer - Le 
Patriarche poslalo prek 160 zas
vojencev. Mesečni prispevek za 
zdravljenje je 45.000 SIT, vstop
na vsota pa je 72.000 SIT. Marsik
do tega ne zmore in mu je tako 
zdravljenje onemogočeno. Seveda 
jim društvo skuša pomagati in si 
prizadeva pridobiti donatorje. Tre
nutno društvo plačuje zdravljenje 
za 4 zasvojence, ki so brez staršev 
ali pa so starši nezaposleni, vsak 
teden pa se pojavi kak nov social
ni problem. 
Dokler država, če sploh kdaj, ne 

bo uvidela, da je problem zas
vojenosti družbeni problem in je 
plačevanje zdravljenja najmanjši 
strošek v primerjavi z zdravljenjem 
bolnikov s hepatitisom, aidsom ter 
psihiatričnimi problemi ali vzdr
ževanjem zapornikov, bodo imeli 
možnost zdravljenja le tisti zas
vojenci, katerih svojci imajo denar. 
Ker problem zasvojenosti blisko
vito narašča in se danes pojavlja 
že v osnovnih šolah, bi želeli 
pomagati vsakomur, ki se želi reš
iti objema droge, zato nam je vsak 
denarni prispevek dobrodošel. 
ŽR: 50100-620-133-05-1140116-
7566/28 
Hvala v imenu vseh, ki jim boste 
pomagali! 

DRUŠTVO ZA POMOČ 
ZASVOJENCEM IN 

NJIHO VIM SVOJCEM 
SLOVENIJE 

Miklošičeva 16, 
1000 LJUBLJANA 

Grosuplje, Stranjska pot ld. 

Vas močni sončni žarki režejo v oči? 
Nič skrbi, saj 

OPTIKA ERJAVEC 
za vas poskrbi! 1 

Oči so zaklad, ki ga moramo čuvati. 

Mislili smo na vas in vroče poletne dni. 
Zato pri nas lahko izberete sončna očala 
različnih kvalitet in priznanih proizvajalcev. <p 
Na voljo so vam očala vseh cenovnih razredov. 

V bogati paleti okvirjev jn stck#Vlahko izbirate po lastnem 
okusu in željah -mi bomb\druž i l i oboje, m 

* vi pa boste imeli očala, 
ki vam bodo v zadovoljstvo. 

Nudimo vam brezplačna manjša popravila očal. 
PRIJETEN POGLED IN ZDRAVE OČI 
V POLETNE DNI . 

Z OPTIKO J & 
ERJAVEC 



supcljski odmevi 
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GROSUPUE NA PREHODU IZ FEVDALIZMA V KAPITALIZEM 
Prav bi bilo, da bi s pisanjem o naši 
prepoznavnosti nadaljeval pri na
jstarejših koreninah zgodovinske 
in kulturne preteklosti. Tako bi 
nekoliko spoznali začetek obliko
vanja kulturne pokrajine, posamez
na zgodovinska obdobja, kot na 
primer vzpon in propad rimskega 
cesarstva na naših tleh, pa nato 
priseljevane Slovanov, nastajanje 
naselij in prve zapise o naseljih. 
Spregovoriti bi bilo treba tudi o 
romanski in gotski gradnji, morda 
navesti podatke o prometu z zeml
jišči iz stiskih dokumentov, razjas
niti nasprotujoče si okoliščine 16. 
stoletja, nato novonastala pravila 
družbenega obnašanja, ki so vel
jala vse do razpusta samostanov. 
Ker pa je tega gradiva preveč, nad
aljujem z dogodki po letu 1784. 
Veliko sprememb v posestni struk
turi do 18. stoletja skoraj ni bilo. 
K naseljuje pripadalo vaško zem
ljišče. Zaradi nevzdržnih razmerje 
država leta 1767 izdala patent, ki 
naj bi izboljšal stanje na zanemar
jeni zemlji. Ker se ni prijel, gaje 
zamenjala z novim zakonom, ki naj 
bi težil k delitvi najprej skupnih 
pašnih površin, pozneje pa tudi 
drugih obdelovalnih in gozdnih 
površin. Z ukrepi so bili kajžarji 
precej prikrajšani pri paši. Zaradi 
tega je bilo njihovo življenje še 
bolj grenko, kot je že sicer bilo. 
Veliko jih je postalo pravih bajtar

jev, ki so ostali brez krpe zemlje, 
nekaj pa je postalo pravih beračev. 
Jožefinsko-terezij anska zakonoda
ja je vplivala tudi na strukturo in
dividualne lastnine. Večletno kolo-
barjenje brez vmesne prahe je 
izboljšalo razmere v pridelovanju 
hrane. Obdelovalne površine so se 
povečale, število živine prav tako. 
Poglejmo si, kako so se vrstili 
važnejši dogodki v Grosupeljski 
kotlini! 
1784 Po razpustu stiškega samo
stana so nasip v Spodnjih Dupli-
cah, kjer so stiski menihi gojili ribe, 
podrli. 
1786 Na Boštanju se je rodil 
Rihard Blagaj - prvi župan ljubl
janskega okraja, kije pomagal ude
janjiti zemljiško odvezo. 
1787 Umrl je Jožef Ambrožič, or-
ganist in šmarski učitelj. 
1789 Škocjanska fara se je razde
lila na Turjak in Rob. 
1793 Šmarskcga šomoštra je ko
misar Schvvartz pri obisku šole pri
javil, da ne opravlja dovolj dobro 
poklicnih dolžnosti. 
1807 V Šmarju je bila enorazred-
nica in sojo vodili duhovniki, ka
plani in cerkovniki. 
Na Kopanj je k svojemu prastricu, 
kije bil duhovnik, prišel prebivat 
France Prešeren. Tukaj je prebival 
do leta 1810. 
1812 V šmarskih dokumentih 
zasledimo opombo "interregnum", 

Prešernova miza/osebni arhiv Alojz Zrimšek/ 

pokopališče, ki je bilo prej okoli 
cerkve. 
1828 Uršula Dolničar je dala pobu
do za gradnjo šole v Škocjanu. 

kar pomeni medvladje. Cerkvene 
pristojnosti je prevzela v roke 
država. Med francosko okupacijo 
je oblast zahtevala prisego na usta
vo tudi ob poroki. 
1813 Na Kovačevcu nad Staro vas
jo seje bila bitka med Francozi in 
Hrvati - slednji so se bojevali za 
Avstrijo. Na francoski strani je bilo 
precej mrtvih vojakov. V ta čas 
sodi tudi legenda o ranjenem fran
coskem vojaku in velikem zakladu 
pri kopanj skem studenčku. 
Jožef Prešeren je obnavljal cerkev 
na Kopanju. 
1816 V Škocjanu so imeli zasilno 
šolo. 
1824 V Škocjanu so zgradili novo 

1832 Nastavljene so bile nove list-
inske knjige, ki so nadomestile ur
barje in so bile predhodnica zeml
jiški knjigi. 
1834 V Zagradcu pri Grosupljem 
je bil rojen župnik Jožef Rogač, ki 
se je zavzemal za slovenstvo sku
paj z narodnim buditeljem Ko
rošcem, Matijem Maverjem - Z i l -
jskim (Zedinjena Slovenija). 
1844 V Škocjanu je bil rojen Jo
sip Pavšič - glasbenik. 

Jože Miklič 
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PREDSTAVITEV GOZDOV IN GOZDARSTVA V OBČINI GROSUPUE 
M I L A N PODLOG AR, Zavod za 
gozdove Slovenije, K E Škofljica-
Grosuplje, O G O Z D O V I H IN 
G O Z D A R S T V U V OBČINI 
GROSUPLJE 
K A K Š N E F U N K C I J E OZ. 
V L O G E IMA GOZD 
Pod funkcijo gozda razumemo pro
cese, ki nujno potekajo v vsakem 
ekosistemu tako tudi v gozdnem, 
ne glede na to, kaj človek v njem 
vidi, oziroma od njega pričakuje. 
Pod vlogo gozda pa gre za naloge, 
ki jih človek gozdu nalaga, oziro
ma pričakuje njihovo izpolnitev. 
V zadnjem času se vse bolj pou
darja mnogonamenskost oz. polif-
unkcionalnost gozdnega prostora. 
Zato vam bom predstavil nekaj 

Ipistvenih vlog, ki jih človek pri
čakuje oz. zahteva od gozda. 

Osnovna delitev vlog gozda 
GOZDOVI V OBČINI GRO
SUPLJE 
Gozdnogospodarska enota Grosu
plje leži na jugovzhodnem obrob
ju ljubljanske kotline. Po naravnih 
danostih jo prištevamo k mehki, 
valoviti, dolenjski pokrajini. Razen 
skrajnega severnega dela, ki spa
da k Posavskemu hribovju, je veči
na enote na zakraselem svetu Di-
naridov, z značilno usmerjenostjo 
hribov in dolin v smeri severoza-
hod-jugovzhod. Skoraj vse površ
inske vode se iztekajo v Krko, le v 
skrajnem severozahodnem delu se 
stekajo v povirje Ljubljanice. 
Skupna površina gozdnogospodar
ske enote Grosuplje znaša 12.788 
ha, od tega je gozda 6.882 ha, ali 
54 %. To je tudi slovensko pov

prečje poraščenosti z gozdom. Po
javlja se tudi nadaljne zaraščanje 
površin, predvsem pašnikov, ven
dar pa prihaja tudi do krčitev goz
da, tako da se delež gozdnatosti v 
občini v bistvu ne spreminja. Pos
est je izrazito malopovršinska, saj 
je v enoti 2.490 lastnikov gozdov, 
s povprečno gozdno posestjo 2,45 
ha. 

KAKŠNE VRSTE DREVES SO 
ZNAČILNE ZA NAŠE KRAJE? 
V naših krajih po lesni zalogi pred
njači smreka z 38 %, nato bukev z 
37 %, hrast z 9 %, bor 5 %, jelka 1 
%, plemeniti listavci 3 %, ter osta
li listavci 7 %. Med ostalimi listav
ci lahko poudarimo drevesno vrs
to brek (Sorbus torminalis), kije v 
grosupeljski dolini številčno kar 
pogost, dobre kvalitete, na sve

tovnih trgih pa dosega m3 tega 
kvalitetnega lesa ceno tudi po 
nekaj tisoč D E M . 

KAKŠEN NAČIN G O S P O 
D A R J E N J A N A J BI B I L V 
NAŠIH G O Z D O V I H ? 
Z gozdom je treba ravnati tako, da 
bo zadoščeno sonaravnosti in 
večnamenskosti, ne le za korist 
lastnika, čepravn bom poudaril 
predvsem, kako ravnati z gozdom, 
da bo prinašal lastnikom kar na
jvečjo korist. 
Na tem mestu pa bi govorili pred
vsem o tem kako ravnati z gozdom, 
da bo prinašal lastniku največjo 
korist. 
Način gospodarjenjaje odvisen od 
naravnih pogojev, ki določajo rast 
gozda. To so predvsem vrste zem
ljišča in klimatske razmere. Pri nas, 
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kjer so naravni pogoji za pretežno 
listnate gozdove, je primeren pred
vsem način gospodarjenja z razn-
odobnimi sestoji na manjših pov
ršinah, za razliko od prebiralnega 
gospodarjenja, ki se uveljavlja v 
jelovo-bukovih gozdovih na vi
sokem krasu. 
Še bolj kakor količina pridelka iz 
gozda je pomembna njegova kva
liteta. Ni vseeno, ali nam prirašča 
letno na hektarju 5 m3 drv ali 5 m3 
hlodov. Sodobni način gospodar
jenja z gozdom je usmerjen pred
vsem v pridelavo kvalitetnega lesa. 
To lahko dosežemo samo tako, da 
v gozdu puščamo oz. ohranjamo le 
kakovostna drevesa. Kvaliteto v 
gozdu dosežemo na ta način, da 
skozi celoten razvoj gozda od mla-
dovja naprej pospešujemo in 
ohranjamo najlepša drevesa. Pri 
sečnji vedno umikamo tisto drevje, 
ki ovira rast izbranih dreves. S tem 
postopno prenašamo prirastek s 
slabega na lepša drevesa - names
to drv in grčavega lesa nam v 
gozdu prirašča gladka hlodovina. 
Žal se ponavadi dogaja, da nekat
eri lastniki sekajo najprej lepša 
drevesa, s labša pa ostajajo v 
gozdu. Posledica takega ravnanja 
je žalostno stanje prenekaterega 
gozda na našem območju. Že 
poenostavljen izračun nam pokaže, 
da so naša gozdna zemljišča spo
sobna dajati najmanj trikrat večji 
dohodek, kakor ga dajejo sedaj. 
Dober gospodar bi se moral vpra
šati: zakaj bi v gozdu, od katerega 
plačujem davke, prideloval drva, 
če mi lahko daje visokovredno hlo
dovino. 

KAKO NEGOVATI GOZD 
Najkvalitetnejši in najcenejši način 
nege je pametna sečnja. Z njo 
redčiš, povečuješ asimilacijski 
aparat, kar pomeni prenašanje pr
irastka na kvalitetne osebke, pre
prečuješ nastajanje vegetativnih 
poganjkov na deblih dreves ter 
nenazadnje, kar je najbolj pomem
bno, povečuješ stojnost sestojev, 
kar je še posebej pomembno, ko 
se pojavi žled na drevesih ali večje 
količine južnega snega. 
Drugače pa poznamo še nego ml
adja, ki vključuje tudi nasemeni-
tev, zaščito pred škodljivo kon

kurenco ter izbira in pospeševanje 
dragocenih mladih osebkov. 
Ko se krošnje drevesc sklenejo, se 
pravi v višini približno 1,5 m, go
vorimo o gošči. V tej fazi prihaja 
do razslojevanja. Poudariti moram, 
da se v tej fazi nega izvaja oz. po
sega z ukrepi le v zgornji sloj goš
če, se pravi le v zgornjo tretjino 
osebkov. Najprej odstranimo pre-
drastke, ki so ostali še iz prejšnje
ga sestoja, nato odstranimo pošk
odovane in dvovrhate osebke, le v 
izjemnih primerih pa tudi rahlja
mo oz. osebke redčimo. Zavedati 
se moramo, da nega ni vrtnarjen
je, ker gošči s tem lahko bolj škodi
mo kot koristimo. 
Na žalost nekateri lastniki gozdov 
nego vse prepogosto zanemarjajo, 
ker ne prinaša trenutnega ekonom
skega učinka, pri tem pa se ne 
zavedajo, kaj to pomeni za njihov 
gozd v prihodnje. Zadnja leta Min
istrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano za izvršena in prevze
ta gojitvena dela preko Zavoda za 
gozdove Slovenije, izplačuje sub
vencije lastnikom gozdov, v višini 
458 tolarjev netto za porabljeno 
delovno uro v lastnem gozdu. Pre
pričan sem, da bi moral vsak gos
podaren lastnik, možnost maksi
malno izkoristiti. Poveže naj se s 
svojim rcvirnim gozdarjem, ki ima 
sedež na Taborski cesti v Grosupl
jem, tel.št. 762-084, uradne ure za 
lastnike gozdov pa so vsak po
nedeljek od 7.30 do 10.00 ure, da 
se dogovorita za izvedbo go
jitvenih del po strokovnih načelih. 
S svojim znanjem in izkušnjami 
nedvomno lahko mnogo pomaga. 
KAKŠNO JE ZDRAVSTVENO 
STANJE NAŠIH GOZDOV 
Zaradi velikega deleža iglavcev, 
predvsem smreke so ti gozdovi v 
sorazmerni veliki nevarnosti napa
da podlubnikov, predvsem ve
likega in malega smrekovega luba-
darja. Ta dva predvsem napadata 
oslabela in sveže podrta drevesa 
smreke. S prekomerno namno-
žitvijo napadata tudi povsem zdra
va drevesa. Edino učinkovito sred
stvo za omejevanje številčnosti teh 
dveh lubadarjev je gozdna higiena 
in temeljit sečni red pri sečnji 
iglavcev. Sečne ostanke in veje po 
končani sečnji zložimo v kupe 
tako, da so debelejši deli sečnih 
ostankov prekriti s tanjšimi deli 
vej. S tem v teh kupih povečamo 
vlago, ter zmanjšamo temperaturo, 
kar je neugodno za razvoj podlub
nikov. 

Gozdarji postavljamo v bližinah 
smrekovih sestojev posebne pasti 
za lovljenje teh lubadarjev. S tem 
bistveno na številčnost ne vpliva
mo, vidi pa se trend naraščanja oz. 
upadanja smrekovega lubadarja. 
Lastnike gozdov bi opozoril, da teh 
pasti (thevsohn) sami ne prestavl
jajo, ker si s tem za svoj gozd lah
ko naredijo več škode, kot koristi. 
Zelo važna je namreč oddaljenost 
pasti od smrekovega sestoja in 
smer glavnega naleta lubadarja. 

K A J J E V G O Z D U PRE
POVEDANO 
V gozdu je predvsem prepo
vedano: 
• odlagati smeti 
• odnašati zemljo, 
• sekati okrasna drevesa brez od

ločbe, 
• razdirati mravljišča, 
• pridobivati steljo in mahove, 
• kuriti v gozdu ali njegovi bližini 

v času sušnega obdobja, 
• sekati na golo ali gozd krčiti 

brez dovoljenja, 
• sekati strokovno neoznačena 

drevesa, 
• prepoved vožnje z motornimi 

vozili v naravnem okolju, razen 
za gospodarjenje 

• in še kaj. 
GOZDOV NISMO DOBILI V 
DAR 
Lastnikom gozdov svetujem, naj 
razmislijo o tem, da smo si goz
dove izposodili od svojih vnukov 
in sinov in ne dobili v dar od svojih 
staršev. V gozdu ne delamo tako 
kot na primer v kmetijstvu, da v 
enem letu obračamo pridelek, am
pak praviloma vedno delamo za 
naslednjo generacijo. Lastnikom, 
ki pa v gozdu vidijo le trenutni 
ekonomski dobiček na kvalitetnih 
drevesih pa svetujem, naj up
oštevajo pregovor, da nikoli ne 
more biti tako slabo, da ne bi mo
glo biti še slabše. Zato gozdove 
negujmo, jih razumno izkoriščaj-
mo. Pri tem pa so tu s svojim teo
retičnim znanjem, izkušnjami ter 
občutkom do narave v veliko po
moč revirni gozdarji oz. Zavod za 
gozdove Slovenije. 

* ZDRAVNIK SVETUJE * 

S E N E N I N A H O D 
Dragi naši prijatelji, končno je 
prišel mesec maj. Mesec, ko se 
narava obleče v čudovita spom
ladanska oblačila, razcvete se nešt
eto prečudovitih cvetov v tisočerih 
pomladanskih barvah. Rodijo se 
nove ljubezni in v naših telesih se 
porajajo nove moči. 
Žal pa mesec maj ne prinaša le zgo
raj omenjenih lepot, ampak mar
sikateremu tudi kako bolezen. In 
ena najpogostejših, ki nas lahko 
doleti v maju, je seneni nahod. Kaj 
je pravzaprav seneni nahod? To je 
preobčutl j ivostna /alergična/ 
reakcija na pelod /cvetni prah/ 
nekaterih rastlin. Kako spoznamo, 
da smo zboleli za to boleznijo? 
Predvsem je značilno za to bo
lezen, da zbolevamo zanjo vsako 
leto ob istem času. Predvsem zbol-
evajo otroci in šolarji, bolezen pa 
se pri njih pojavlja do starosti, ko 
ponavadi sama po sebi preneha. 
Najprej prično peči oči, otečejo, 
srbijo in se solzijo. Iz nosu se 
prične izcejati brezbarven izcedek, 
dihanje skozi nos je praktično nem
ogoče. Bolniki kihajo, poleg tega 
imajo dražeč občutek v žrelu. Vse 
te znake pa spremlja še slabo 
počutje, bolniki so utrujeni in ima

jo glavobole. Neprijetno pri vsej 
zadevi je tudi to, da se bolezen pri 
nekaterih bolnikih sprevrže v ast
mo, kije še veliko hujša kronična 
bolezen inje dandanes še ne zna
mo pozdraviti. Seneni nahod zna
mo zdraviti, redko pa ga po
zdravimo, čeprav nam v nekaj 
procentih le uspe. Priporočam 
vsem, ki zbolevajo za to bolezni
jo, da se že pred pojavom prvih 
znakov oglasijo pri svojem zdrav
niku, ki j im bo predpisal zdravi
la, kijih bodo dokaj dobro zaščiti
la, ali pa vsaj omilila bolezen. 
Bolniki naj ob času cvetenja ne 
hodijo v naravo, posebno ne ob 
lepem sončnem in vetrovnem vre
menu. Če dežuje, je nevarnost 
pojava preobčutljivostnih znakov 
mnogo manjša. Vsekakor pa vel
ja opraviti p reobču t l j i vos tno 
testiranje, ki ga opravljajo v 
posebno specializiranih ustano
vah. Tja vas bo, na vašo željo, 
napotil vaš zdravnik. In če boste 
imeli malo sreče, vam bodo spe
cialisti to nadlogo tudi pozdravili. 
Do takrat pa lep pozdrav in na 
ponovno branje naše rubrike v pri
hodnji številki naših "Odmevov". 

Dr. Janez MER VIČ 
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UČENCI S M A R S K E SOLE SO Z VELIKIM V E S E L J E M 
OBISKOVALI PRAVLJIČNI KROŽEK 

Današnji čas otroku ni posebno 
naklonjen. Pogosto je v stiski, pri
manjkuje časa, da bi prisluhnil nje
govim drobnim stiskam, da bi si 
vzeli čas za pogovor, se z njim ig
rali. Televizija je zapolnila po
poldanske in večerne ure. Nani
zanke, nadaljevanke in filmi se 
vrstijo v nedogled, otroci pa bi 
najraje videli prav vse. Prednačijo 
nasilne vsebine, kar gotovo ni v 
korist našemu otroku. Želimo, da 
so otroci sproščeni, da si širijo svet 
novih spoznanj, svet občutkov, 
svoj notranji svet. 
Pri vsem tem ima P R A V L J I C A 
pomembno vlogo. Otrok iz nje 
črpa radost, lovi odmev nekega 
drugega sveta. V njej so čustva, je 
upanje, ljubezen. Pravljico posluša 
s srcem. Ob njej se rojeva novo 
upanje, ki je v tem času tako po
trebno. 
Pogosto pravljico vključujem v 

učni proces za sprostitev, spodbu
janje in domišljije, razvijanja 
ljubezni do branja in knjige. Na 
naši šoli pa je bila učencem dana 
možnost, da v okviru interesnih 
dejavnosti obiskujejo pravljični 
krožek. Zaradi velikega interesa in 
boljšega dela sem učence razdeli
la v dve skupini. Srečevali smo se 
ob torkih in sredah. Iz tedna v teden 
smo brali vedno nove zgodbice, ki 
so nevsiljivo razkrivale življenjsko 
resnico. Iskala sem tiste vsebine, 
ki so otrokom ugajale in se ujemale 
z vsebino šolskega programa. Ob 
prebiranju pravljic smo občutili 
mnogo topline. 
Rada bi se zahvalila knji
žničarkama iz knjižnice Grosup
lje, še posebej ge. Kseniji Medved, 
za pomoč pri izboru najbolj "sve
žih" pravljic. 

OŠ ŠMARJE SAP 
MAJDA KAIBA 

Rada sem hodila k pravljičnem 
krožku. Najbolj mi je bila všeč 
pravljica Dorina jajca. Sedaj, ko ne 
bo več krožka, si bom sama prebi
rala pravljice. 

Sandra VIDMAR l.b. 

Ta krožek je super. Zelo rada ga 
obiskujem. Pravljice, ki nam jih 
prebere učiteljica Majda, so zelo 
lepe. Včasih tudi izdelamo lutko, 
ki nastopa v pravljici. Med vsemi 
sta mi bili najbolj všeč pravljici 
Mavrična ribica, na pomoč! in o 
konjičku Horaciju. Tudi drugo leto 
bom hodila k pravljičnem krožku. 

TJaSa PETRIČI.b. 

Pri pravljičnem krožku smo prebi
rali knjigice in se o njih veliko 
pogovarjali. Najbolj všeč mije bila 
pravljica Mavrična ribica. Mavrič
na ribica je bila prečudovita s svoji
mi zlatimi luskicami. Kljub temu 
ni imela prijateljic. Spoznala sem, 

da ni pomembna zunanjost, ampak 
srce. 

Špela Tontažin l.a. 

Pri pravljičnem krožku mije bila 
najbolj všeč pravljica o pisanem 
slonu Elmerju. Učiteljica nam je 
narisala enakega slona, kot je bil v 
zgodbici. Vsi smo ga pobarvali. 

Tjaša Gore 2.b. 

V sredo, 21. maja, bo v 

Knjižnici Grosuplje zad

nja igralna ura s knjigo 

pred počitnicami. Vablje

ni ste vsi, ki ste celo leto 

pridno hodili na ure prav-

Ijic. 

Cmok na lička 

vaša pravljičarka Ksenija 

a b c t a b o r i 4 \ V A S V E D N O I V A J U G O D i m i S I ! 

A B C T A B O R V A M VEDNO PONUJA UGODNE PLAČILNE POGOJE V 
1B 1^515©! TRGOVINAH Z ŽIVILI, TEKSTILOM, POHIŠTVOM TER 

MEDNARODNO 
TRGOVSKO PODJETJE, d .d . 

S SVOJO BOGATO PONUDBO VAS PRIČAKUJEJO 
NAŠE TRGOVINE: 
O P R E M A G R O S U P L J E - T E L . 772-394 
P O H I Š T V O IVANČNA G O R I C A - T E L . 777-158 
D O M Š K O F L J I C A - T E L . 666-041 

GRADBE-NIM MATERIALOM 

V ČASU OD 26. MAJA 1997 DO 28. JUNIJA 1997 
AKCIJSKA PRODAJA 

DNEVNIH SOB 
SEDEŽNIH GARNITUR 

IN OPREME ZA JEDILNICE 

V T R G O V I N A H S POHIŠTVOM V A M N U D I M O T U D I B E L O T E H N I K O , V V S E H T R G O V I N A H 
A B C T A B O R ŽIVILI V A S B O M O P R I J A Z N O S P R E J E L I 

ZATO: V TRGOVIAC ABC TABOR 

K A M P O N A K U P I H 
T E K S T I L A IN O B U T V E ? 

- M O D A G R O S U P L J E 
P A P I R N I C A I N O B U T E V G R O S U P L J E 
M A N U F A K T U R A IVANČNA G O R I C A 

- E L I T A ŠKOFLJICA 
C E N T E R O S K R B E - T E K S T I L V I D E M 

D O B R E P O L J E 

K A M P O G R A D B E N I 
M A T E R I A L ? 

- K O V I N A G R O S U P L J E 
- Ž E L E Z N I N A IVANČNA G O R I C A 
T E H N I K A V I D E M D O B R E P O L J E 

VAS AIIC TAIMIK GKOSIJIMLJE 
Telefon: 762-120, 762-315 
Faks: 761-831 
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NOVA JEZIKOVNA SOLA V OBČINI GROSUPUE 
U P i N A jezikovni center 
Od septembra dalje bo naša obči
na bogatejša za ponudbo učenja 
tujih jezikov, ki bo popestrila 
tovrstno ponudbo pri nas in goto
vo pritegnila veliko učencev. 
Jezikovni center UPINA je spe
cializiran za poučevanje otrok, 
srednješolcev in odraslih pri nas, 
v času poletnih počitnic in tudi 
izven njih pa organizira jezikovno 
izobra-ževanje v tujini, namen
jeno tečajnikom od 14. leta dalje, 
ki jih seveda spremlja vodič. 
Ljubljanska jezikovna šola deluje 
že četrto leto. Vodijo ekonomist
ka Ana Turna, ki ima tudi dolgo
letne izkušnje kot učiteljica an
gleškega jezika doma in v tujini. 
Prednost jezikovnega centra UP
INA je v možnosti kombinacije 
jezikovnega izobraževanja v do
movini in v deželah, kjer se ta jez
ik resnično uporablja. 
"Vztrajamo pri mladih učiteljih in 
profesorjih, ker menimo, da so ti 
dinamični in fleksibilni, torej na
jpr imernejš i za poučevanje" , 
pravijo pri UPINI. "Vsi naši ped
agogi so strokovno usposobljeni 
in poučujejo angleški, nemški, 
italijanski in francoski jezik, še 
vedno pa je najpopularnejša an
gleščina." 
Oblike učenja so najrazličnejše, 
od individualnega do skupinskega 
pouka. Preden se udeleženec 
vpiše v tečaj, se z njim pos
vetujemo o posebnih željah in ča
sovnih omejitvah ter morebitnem 
predznanju jezika. V vse tečaje je 
vključen AVDIO - VIDEO sistem, 
kar močno prispeva k njihovi 
kvaliteti. Tečaji so 70-urni za 
otroke in 120-urni za odrasle, 
potekajo pa skozi vse šolsko leto. 
V skupinah je 6 - 8 tečajnikov, 
odvisno od lokacije in starosti 
udeležencev. Zelo popularne so 
tudi INŠTRU-KCIJE oz. INDI
V I D U A L N I PO-UK za učence, ki 
imajo težave v šoli ali pa tiste, ki 
so časovno omejeni in se ne more
jo pridružiti skupinam. Na voljo 
so tudi I N T E R A K T I V N I PRO
G R A M I , ki povezujejo zasebno 
atmosfero s skupinsko dinamiko. 
Pouk tu poteka v skupinah z dve
ma ali tremi učenci, s prilagoditvi
jo programa in urnika. 
Otroci, ko so vpisani v jezikovne 
tečaje UPINA, imajo učbenike, iz 
katerih lahko starši doma prever

ijo snov in ponavljajo skupaj z nji
mi. Vsi tečajniki imajo domače na
loge, ne glede na njihovo starost. 
Slušatelji preživijo večino ur v 
učilnicah, nekaj pa jih je namen-' 
jenih obisku kino predstave, nov
oletne zabave in zaključne prired
itve. V skupinah so združeni učenci 
z istim znanjem tujega jezika, 
učbeniki pa so prilagojeni njihovi 
starosti in znanju. 

Znanje ima povsod prednost! 

VPIS V JEZIKOVNE TEČAJE 
BO POTEKAL NA 
TABORSKI 2 
OD PONEDELJKA, 
1. SEPTEMBRA 
DO ČETRTKA, 
4. SEPTEMBRA 
OD 10. DO 12. URE IN 
OD 16. DO 18. URE. 

INFORMACIJE: 775-323, 
127-20-83 

B R A L N I PALČEK 
TUDI LETOS SO OTROCI, KI SO VKLJUČENI V P R O G R A M 
PRIPRAVE N A ŠOLO, B R A L I IN SE POGOVARJALI O KNJI
G A H - V S E V O K V I R U PROJEKTA B R A L N I PALČEK, KI JE 
PREDHODNJIK B R A L N E ZNAČKE V OSNOVNI IN SREDNJI 
ŠOLI. 
STARŠEM O T R O K IZ S K U P I N E METULJČKOV V V R T C U 
T I N K A R A JE BIL POTEK PROJEKTA PREDSTAVLJEN N A I. 
RODITELJSKEM SESTANKU, SLIŠALI PA SMO TUDI Z A CIL
JE IN SMOTRE T E G A BRANJA. 
PROJEKT JE T R A J A L OD N O V E M B R A DO FEBRUARJA. OTRO
CI SO IMELI N A VOLJO PESTER IZBOR KNJIG. S S E Z N A M A 
SO M O R A L I SKUPAJ S STARŠI IZBRATI TRI KNJIGE TER JIH 
PREBRATI IN SE NAUČITI ENO PESEM RECITIRATI. TOLIKO 
MI, STARŠI. 

V V R T C U PA SO IMELI O T R O C I IN V Z G O J I T E L 
JICI OBŠIRNEJŠI D E L : 
© POGOVOR O PROJEKTU 

© OBISK KNJIŽNICE V K R A J U (LE KJE TIČI PALČEK? 
© IZMIŠLJANJE ZGODB IN PESMIC O PALČKU 
© IZDELAVA L A S T N E G A B R A L N E G A PALČKA 
© POGOVOR O PREBRANIH KNJIGAH TER ILUSTRACIJI L E -

T E H 

ZAKLJUČNI NASTOP IN P O D E L I T E V D I P L O M 
N A TA, ZADNJI DEL, SMO BILI POVABLJENI VSI STARŠI. Z 
Z A N I M A N J E M SMO SI OGLEDALI GLASBENO-PLESNO PRED
STAVO SNEGULJČICA IN S E D E M PALČKOV, V KATERI SO 
NASTOPALI PRAV VSI NAŠI "METULJČJ^^KTANKONCU SO 
DOBILI DIPLOME. PALČEK JE O S V O J H ^ t l O t a r ^ 
MISLIM, DA SO BILI VSI ZADANI CILJI DOSEŽENI, SAJ SO 
OTROCI PRVIČ BRALI KNJIGE TAKO, DA SO O NJJII POTEM 
PRIPOVEDOVALI DRUGIM, MNOGI SO SE POSKUŠALI V PRE
POZNAVANJU POSAMEZNIH ČRK, NEKATERI SO Živ SAMOS
TOJNO PREBIRALI, VSI PA SO UŽI VALI OB LEPIH ILUSTRACI
J A H , SAJJEJBJJL S E Z N A M S PRIPOROČENIMI KNJIGAMI PRI-
IMERjNO IZDELAN. 
IJBAM„nA...BOl'PALĆEK:.'.' TUDI V PRIl-fott*i4FJ^ ., SAJ 
6e KNJIGA NAŠA NAJBOLJŠA PRIJATELJICA, L E D A Ml Z A N 
JO NAJVEČKRAT N I M A M O ČASA. 

OB IZIDU KNJIGE V 
NAVZKRIŽNEM 

OGNJU 
V četrtek, 8. maja 1997, sta v Kul 
turnem domu v Grosupljem Društ
vo piscev zgodovine NOB in Do
micilni odbor aktivistov OF gro-
supeljsko-stiškega okrožja pred
stavila knjigo z naslovom V 
NAVZKRIŽNEM OGNJU - GRO-
SUPELJSKO-STIŠKO O K R O 
ŽJE 1941-1945. 
Avtorja knjige sta profesorica 
zgodovine Milena Vrenčur (sedaj 
ravnateljica Srednje šole v Ivanč-
ni Gorici) ter profesor Ivan Kriz
man. Gospa Vrenčurjeva je zbrala 
in obdelala podatke od začetka 
narodnoosvobodilnega boja do 
kapitulacije Italije. Profesor Kriz
man pa se je v svojem delu pos
vetil obdobju od nemške ofenzive 
na Dolenjsko v oktobru 1943 pa 
do konca vojne. Dodano je tudi 
imensko kazalo z več kot 1360 
imeni, bogate so tudi bibliografske 
opombe na koncu vsakega poglav
ja posebej in slikovno gradivo. 
Delo obeh avtorjev je potekalo 
predvsem po arhivih, saj sta oba 
opisane dogodke dokumentirala s 
pisnimi ali ustnimi viri. Vrenčur
jeva je na predstavitvi poudarila, 
da je poskušala nepristransko 
prikazati predvsem preprostega 
kmečkega človeka, s skromno izo
brazbo, navezanega na zemljo in s 
tem zavezanega slovenstvu, kako 
se je odzival na tedanje dogodke. 
Križnar je k delu pristopil kasne
je, koje že prebral osnutek Milene 
Vrenčurjeve, in dodal knjigi gradi
vo, zbrano v ljubljanskih arhivih. 
Na prireditvi so o knjigi spregovor
ili poleg obeh avtorjev še Janez 
Lesjak, predsednik Domocilnega 
odbora aktivistov OF grosupeljs-
ko-stiškega okrožja, recenzentka 
Vida Deželak-Barič, moderator pa 
je bil Bogdan Osolnik. Med znan
imi gosti so bili še Nace Gregorač, 
predsednik društva piscev zgodo
vine NOB, znani filozof Vojan Rus 
ter Štefan Urbane, ki je knjigo 
opremil. 
V kulturnem programu so nasto
pili: harmonikar Dean Zavašnik in 
člani pevskega zbora srednje šole 
iz Ivančne Gorice, ki so zapeli in 
zaplesali venček slovenskih napit-
nic. 
Knjiga je izšla predvsem s pomoč
jo sponzorjev in je naprodaj v 
Knjižnici Grosuplje po 2500 SIT. 

Marija SAMEC 
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OD 15. MAJA V KNJIŽNICO GROSUPUE Z NOVIMI IZKAZNICAMI 
Že drugo leto zapored smo za en 
mesec zaprli knjižnico, da smo lah
ko vnesli glavnino knjižnega gradi
va v računalnik in nalepili kode. 
Veseli smo, da so naši bralci te 
ukrepe z razumevanjem sprejeli. 
Uspeli smo vnesti približno polov
ico knjižne zaloge, predvsem tisto 
gradivo, po katerem bralci najbolj 
povprašujejo. Zato bomo po 15. 
maju prešli na TESTNO A V T O M 
ATIZIRANO IZPOSOJO. 
Ker še nismo vsega gradiva opre
mili s kodami, bomo prosili vas, 

naše zveste bralce, za še malo do
bre volje in potrpljenja. Prosimo 
vas, da si ob prvih obiskih v 
knjižnici izbirate predvsem tiste 
knjige, ki imajo nalepljene kode. 
Te boste našli pri novejših knjigah 
na zunanji strani zadnjih platnic, 
pri starejših knjigah pa na prvi 
notranji strani. Knjige, polepljene 
s kodo, so označene tudi z rdečo 
pikico na vrhu knjižnega hrbta. 
Časopise še nismo opremili s kodo 
in bodo zato dostopni le v 
knjižnični čitalnici. Če boste izbrali 

knjige brez kode, jih boste lahko 
dobili šele naslednji dan, ko jih 
bomo vpisali in opremili s kodami. 
Dobili boste tudi nove izkaznice z 
vašo osebno kodo. Izkaznice so 
manjše in priročnejše. Za te bo še 
bolj kot za prejšnje veljalo, da jih 
morate nositi s sabo. Z njimi bomo 
najlažje in najhitreje identificirali 
uporabnika in izposodili želeno 
knjižno gradivo. 
V prehodnem obdobju v sistem 
COBBIS bo torej še nekaj težav, 
vendar upam, da jih bomo z dobro 

KNJIŽNICA GROSUPLJE 
Adamičeva 15 

Tel.: 061-771-439 
Fax: 061-763-273 

IZKAZNICA NI PRENOSLJIVA 

voljo prebrodili. Pričakujemo tudi 
še nekaj nove opreme, ki bo nam 
delo olajšala, vam pa skrajšala ča
kanje. 
Pod sliko izkaznice: 
Tako bo izgledala izkaznica, na 
drugi strani pa bo nalepljena vaša 
osebna koda. 

Ravnateljica: Marija SAMEC 

SPRT INREKREACIJA * • ŠPRT INREKREACIJA 

ZIMSKI V Z P O N N A T R I G L A V 2 8 6 3 m 
Osmi marec 1997. Čudovito jutro, 
ko se četica šestih planincev PD 
Grosuplje bliža dolini Krme. Ko
pna cesta nas spremlja vse do va
sice Radovne. Ko zavijemo v gozd 
proti koči v Krmi , nas v svoje 
zavetje sprejme prava zima. Kmalu 
smo mimo koče. Gledamo, kje 
bomo lahko zavili s poti in našli 
prostor za parkiranje. Pred gozdom 
se nam ponudi priložnost, ko lah
ko zasedemo odmetane površine 
naših predhodnikov. Smo na izhod
išču naše ture. Oprema iz avtomo
bilov se preseli na naše hrbte. Tis
ti, ki imamo s sabo smuči, smo na 
dobrem za nekaj kilogramov. Stene 
Luknje peči žarijo v vzhajajočem 
soncu in kar kličejo po fotograf
skem posnetku, toda pred nami je 
še dolga pot, zato pridno za-
grizemo v strmino. Smučarji se 
veselimo idelanih snežnih razmer, 
ki nam obetajo lepo smuko vse do 
avtomobila. Sončni žarki vse nižje 
oblizujejo okoliške vrhove in pri 
Koči na Zgornji Krmi objamejo 
tudi nas. Nahrbtniki romajo na tla. 
Malica je po dveh urah hoje že 
dobila tisti pravi planinski okus. 
Ko malicamo, s pogledi spremlja
mo smučarje, ki se vzpenjajo po 
strmini pod Kurico. Nenadoma 
eden od njih zdrsne. K sreči se po 
dobrih 100 metrih drsenja ustavi 
brez poškodb. Iz nahrbtnika se na 
noge takoj preselijo dereze, opo
zorilo je bilo dovolj jasno. Vzpon 
skozi Kurico je kar zahteven. Jan
ez zato sprašuje: " A l i bomo nazaj 
smučali tukaj?" Mlajši del skupin-

o opravi s strmino, za neka-
pa se strmina kar vleče. Na 

rhu je zopet potreben počitek, 
ogled se sprehaja po zasneženih 

strminah Kalvarije in Triglava. Naš 
cilj je vse bližji. Luka ponudi po
moč Janezu in si naprti še njegove 
smuči. Vzgoja naših mladih plan
incev že daje rezultate. Za skupno 
dosego cilja je zelo pomembna 
pravočasna medsebojna pomoč, da 
ne pride do prevelike izčrpanosti. 
Kredarica! Prvi cilj je dosežen, tu 
bomo prespali. Ocenjujem, da ima
mo vsi dovolj moči še za vzpon na 
Triglav. Glede na to, da smo v sk
upini sami izkušeni gorniki, se do
menimo, da gremo na vrh 
posamezno in da se vsak sam 
varuje. Za vsak primer imamo s 
seboj tudi 50 m vrvi. Mlajši del 
odprave si nadene tudi plezalne 
pasove za samovarovanje na 
msetih, kjer bodo letne varovalne 
žice proste. Vzpon se pričenja. 
Mali Triglav je okovan v sneg in 
led. Cepin na nekaterih mestih ni 
dovolj varen. Vodnik stalno 
opozarja na nevarna mesta in 
nadzira napredovanje. Redki klini 
in posamezni deli varovalnih vrvi, 
ki gledajo iz snega, so deležni 
krepkih stiskov naših rok in obje
ma karabina, ki omogoča varen 
poči tek. Greben med M a l i m 
Triglavom in vrhom je oster kot 
birtev. Ostrino prekinjajo le stopin
je naših pedhodnikov. Roke najde
jo oporo samo če se spravimo na 
kolena, ob sunkih vetra je včasih 
tudi to potrebno. Zadnji del vzpo
na nam nudi več možnosti varovan
ja, zato smo hitro na vrhu, toda kje 
je Aljažev stolp, me sprašuje Luka, 
ki je prvič na vrhu, pa ob tem že 
zagleda v snegu zastavico, ki sicer 
krasi vrh stolpa. Smo na višini 
2866 m, tri metre višje kot je to 
dano navadnim smrtnikom. Ob 

Triglav marca 97. Značilni Aljažev stolp je pod snegom 

čestitkah za osvojeni vrh mi Iztok 
reče: " A l i ne bi raje čestital na Kre
darici?" "Takrat bom pa še enkrat" 
se mu nasmejem. Pogledov z vrha 
se ne da opisati z besedami. Ka
mor seže pogled se nam odpirajo 
znana in neznana obzorja. Še 
posebno je lep pogled proti Gross-
glocknerju, katerega smo osvojili 
poleti. Vsi se ob tem strinjamo, da 
je zimski vzpon na Triglav veliko 
zahtevnejši. Janez privleče iz nahr
btnika mobitel. Pokličem radio 
Zeleni val, ki zelo lepo propagira 
dejavnost društva. Ura je štiri 
popoldne. Veter se krepi in že post
aja zoprn, zato se odpravimo navz

dol . Ker ne vidimo prejšnjih 
stopinj je napredovanje zamudne-
jše. Ko zapustimo Triglav se za 
obzorje spusti tudi sonce, iz nas pa 
izžareva veselje nad dosežkom. 
Zjutraj opazujemo sončni vzhod 
ter se pripravljamo na odhod v 
dolino. Trije s smučmi smo veliko 
bolj veseli, saj nas čakajo čudoviti 
spusti. V dobrih dveh urah smo vsi 
skupaj že pri avtomobilih. Ko se 
peljemo domov, so naše misli že 
pri naslednjem cilju. Gore so nas 
popolnoma zasvojile. 
Na vrhu so bili: Iztok, Luka, Miha, 
Slavko, Janez in Franc 

Franc ŠTIBERNIK 

ŠE PROSTOR ZA POLETNE DNI 
!enjene bralce obveščamo, da bomo imeli proste termin 

njih počitniških objektih: 
- v brunarici v Termah Čatež (maj - december) in 
- v prikolicah v avtocampu Jadran Selce pri Crikvenici (junij - sep-

tembei"). 
Vse dodatne informacije lahko dobite osebno v tovarni Motvoz in 
platno v splošnem sektorju ali po telefonu 761-311 int. 14 v dopoldan
skem času. Pohitite s prijavami 
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V odboru za organizacijo starta 
kolesarske dirke "Po Sloveniji 97", 
ki naj bi bil v Ivančni Gorici 9. 
maja 1997, so priprave potekale 
vse do nedavnega uspešno in 
izjemno dobro. Manj kot mesec dni 
pred dirko pa nas je glavni organi
zator obvestil, da je kolesarska 
dirka odpovedana. Ta novica je 
bila nenavadno kratka, kaže pa, da 
je v sebi nosila vsa nesoglasja, 
nasprotja pa tudi grenak priokus 
glavnih organizatorjev. Kaj se je 

spletalo in prepletalo med Kolesar
sko zvezo Slovenije in Cvclot-
ourom iz Novega mesta je stvar 
obeh organizacij. Organizacijski 
odbori, kjer naj bi bili starti in cil
j i , te dosedaj uspešne kolesarske 
prireditve, pa so bili potegnjeni za 
nos. 
Na zadnjem sestanku našega odbo
ra je sodeloval tudi g. Jože Majes 
- predstavnik Cvclotoura iz Nove
ga mesta. Njegov komentar o 
vzrokih in odpovedih je le ena stran 

medalje, vemo pa, da ima medalja 
dve strani. Kakorkoli in kdorkoli 
je botroval odpovedi, pa je nekaj 
preprosto jasno. Škoda je, da tako 
velike kolesarske dirke ni več in 
kar je hujše, težko bo v bodoče 
pridobiti organizatorje na nivoju 
lokalnih skupnosti, vsaj ne tam, 
kjer so se doslej odbori za pripra
vo odgovorno in konkretno odzva
li . 
Ob tej priliki se odbor zahvaljuje 
vsem donatorjem za izjemno 

pripravljenost pri organizaciji pr
ireditve v Ivančni Gorici, Dobre-
polju in Grosupljem. Zahvaljujemo 
se tudi vsem, ki so tako ali drugače 
namenili svoj čas in sodelovanje. 
Nenazadnje tudi naše opravičilo 
vsem bralcem občinskih glasil 
Klasje, Naš kraj in Grosupeljski 
odmevi, ki so pričakovali kolesar
ski praznik, kot je bil zadnja tri leta, 
ko smo organizirali start etape, cilj 
etape in celo prolog drike Po Slo
veniji. Vinko BLATNIK 

SKAVTSKI IZLET S STARŠI O * - 0 «-^-
Na hladno in vetrovno aprilsko 
nedeljo smo se skavti in naši starši 
zbrali ob sedmih pred novo os
novno šolo, da bi se udeležili red
nega letnega izleta. Moderni avto
bus nas je odpeljal proti Brniku. 
Tam nas je pričakala vodička in nas 
popeljala na pregled, kakršnega 
opravi vsak potnik pred poletom 
letala. Ogledali smo si kontrolni 
stolp, prijazni gasilci pa so nam 
pokazali reševalno in gasilsko 
postajo. Z avtobusom so nas popel-
j a l i po letal iški stezi, same 
notranjosti letala pa nismo videli. 
Pošteno nas je že zeblo, zato nas 
je vodička popeljala v stavbo 
"Chatering", kjer so nam postregli 
z bomboni, ledenim čajem, 
odraslim pa s finsko vodko. 
Pot nas je peljala proti Naklem, 
kjer smo se ustavili na malici in 

kavici. Z grosupeljskim župnikom 
Frančiškom Novakom smo se 
dogovorili, da bomo imeli mašo na 
Brezjah. Po maši se nam je 
pridružil in skupaj smo se odpel-, 
ja l i proti Planici in njenim 
skakalnicam. Najbolj pogumni 
starši in skavti smo se povzpeli na 
vrh velikanke. Na odskočni mizi 
smo si privoščili malico. 
Prijetno se je bilo sončiti ob steni 
koče. Čas pa je kar prehitro minil 
in zmanjkalo nam je časa za ogled 
Tamarja. Pa kdaj drugič! 
Proti večeru smo se polni lepih vti
sov vračali domov. Lepo nam je 
bilo tudi ob naših starših, saj nam 
tako malo časa ob vsem delu osta
ja za pogovarjanje in druženje. 
Hvala sponzorjem in organizator
jem! 

Vesna VINTAR 

21.4.97- Vinjeni voznik golfa je 
imel tega dne na prehodu cesta čez 
železniško progo na Kadunčevi 
cesti v Grosupljem veliko sreče, da 
je ostal po trčenju s tovornim vla
kom nepoškodovan. Ljubljančan je 
vozil iz Grosuplja proti Brezju in 
se ni ustavil pred progo, kljub 

il inje zagrozil znancu z nožem v 
roki, ki ju je razdvojil, da se ne 
vmešava v njun obračun. Zatem se 
je prepir tudi končal. 
14.4.97 - Zaradi spora glede prik
lopnika je prišlo do resnejšega 
prepira, kjer je bil uporabljen s 
strani enega izmed kršiteljev tudi 

š a h o v s k i k o v i c e ( Č R N A K R O N I K A ) 
f~w vs\ o 11 nf* 11 c Iz i m l o r t i B O n f a f l cr\ K i l i Grosupeljski mladi šahisti so bili 
aktivni in uspešni tudi ta mesec. V 
Sevnici je na ekipnem državnem 
prvenstvu osnovnošolcev do 12 let 
nastopila ekipa OŠ Louis Adamič 
in med 26 ekipami iz vse Slovenije 
je zasedla odlično 4. mesto. 
Uspeh je še toliko večji, če upošte
vamo dejstvo, daje bila naša eki
pa v povprečju stara le slabih 10 
let inje bila med vsemi prav goto
vo najmlajša. 
Ekipo so sestavljali: Marko Sre-
brnič, Jure Zorko, Uroš Žugelj in 
Marko Katern. Vsi zaslužijo poh
vale za svojo igro. Posebej pa se 
je tokrat izkazal Uroš Žugelj, kije 
na 3. deski zbral kar 6 točk od 7 
možnih. Vsekakor so naši mladi 
šahisti zopet pokazali, da so zelo 
obetavni in da lahko v prihodnjih 
letih še računamo nanje, če se bodo 

tej lepi kraljevski igri še posveča
li . 
Ta mesec pa so po lepem številu 
let imeli svoj nastop tudi člani ŠK 
Grosuplje. Igrali so na pokalnem 
prvenstvu Dolenjske. Čeprav so 
izpadli že po 1. kolu, je pohvalno 
že dejstvo, da so se po nekaj letih 
zopet pojavili v šahovski areni. 
Seveda pa je bodočnost kluba v 
delu z mladimi in temu moramo 
posvetiti vso pozornost. Uspehi ne 
bodo prišli čez noč, zato se mora
mo dela lotiti takoj, saj mlade, s 
katerimi je vredno delati, imamo. 

Vojko Srebrnič 

temu, da tam stoji prometni znak 
"ustavi" in preveril, če je pot pros
ta. V trenutku, ko je voznik vozil 
preko prehoda, je iz železniške 
postaje v Grosuplju pripeljal tovor
ni vlak in s prednjo levo stranjo 
trčil v zadnjo levo polovico oseb
nega avtomobila, katerega je po 
trčenju odbilo s tirov. Vozniku je 
alkotest pokazal 1,03 g/kg alkohola 
v izdihanem zraku, zaradi česar se 
bo pogovoril s sodnikom za 
prekrške. 
13.4.97 - Tega popoldneva se je 
mladoletni domačin spri z nekdan
j im prijateljem zaradi neporav
nanih računov. Med prepirom je 
prijatelja klofutnil in nekajkrat brc
nil, na kar je za trenutek prepir 
preprečil znanec, kije bil prisoten. 
Mladostnik se kljub temu ni umir-

pl inski razprš i lec . Po nekaj 
izrečenih žaljivih besedah se je 
prepir končal. Krivdo bo po pogo
vorih določil sodnik za prekrške. 
1.5.97- Vožnja z neprilagojeno 
hitrostjo je pripeljala voznika 
avdija, daje svoje vozilo zapeljal 
s ceste Ob Grosupeljščici v Gro
suplju v potok, kjer je za nekaj časa 
parkiral. Pred tem je voznika za
našalo po vozišču v dol-ini 22,8 m 
in bočno drselo 21 m do potoka. 
Voznik je kazal znake alkoholiz-
iranosti, vendar je preizkus z 
alkotestom odklonil, da bi se ugo
tovila stopnja alkohola v izdi
hanem zraku. Tudi ta voznik se bo 
moral pogovoriti s sodnikom za 
prekrške. 

POLICIJSKA POSTAJA 
GROSUPLJE 
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Z A H V A L A 
Lažje je prenašati žalost in bolečino ob 
spoznanju, da v najtežjih trenutkih nisi 
sam. Zato se ob smrti svojega moža 

JOŽETA AHLINA 
iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga 
spremljali na njegovi zadnji poti ter mu 
poklonili prelepo cvetje in sveče. Hvala 
vsem sosedom, prijateljem in znancem, ki 
so mi kakorkoli pomagali in mi stali ob 
strani. Še posebej se zahvaljujem članom 
Gasilskega društva Zagradec, združenju 
borcev N O V Grosuplje, Društvu up
okojencev Grosuplje, g. župniku, troben
taču in govornikoma za poslovilne besede. 
Hvala za vsa pisma in ustno izražena 
sožalja. 

žena Julka 

Č I S T I L N I S E R V I S 

B I S E R 

Pod hribom 11/20,1290 Grosuolje 
Tel.: 061 771-404 

Čistilni servis Biser nudi dnevna, 
tedenska ali generalna čiščenja 
stanovanj, poslovnih prostorov, 

lokalov, delavnic. 
Nodimo vam globinsko čiščenje itisonov, 

tapisonov, preprog, čiščenje toplih 
podov, parketa, lesenih oblog, plute, 

linolejev, vinas plošč, naravnih 
in umetnih kamnov. 

Odstranjevanje starih premazov, nanos 
kvalitetnih in dolgotrajnih premazov, 

čiščenje steklenih površin, zaves, 
sedežnih garnitur, stolov. 

Vsa d e l a oprav im«* h i t r o i n 
k v a l i t e t n o 

r V juniju, juliju in avgustu s tem kuponom"! 
'nudimo 10 % popusta pri čiščenju preprog.' 

Življenje je kot knjiga, 
za listom list, 
za dnevom dan. 
Nihče ne ve, kdaj bo roman življenja 
našega prebran, 
kdaj bo prebrana zadnja stran. 

Z A H V A L A 
ob boleči izgubi našega dragega moža, oče
ta in deda 

JOŽETA AHLINA 
se iskreno zahvlajujemo vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem in znancem za daro
vana cvetje in sveče, za izrečeno ustno in 
pisno sožalje, ter številno spremstvo na nje
govi zadnji poti. 
Hvala čebelarjem, gospodu župniku in ka
planu ter pevcem. 

Žena Marija, sin Jože in 
hči Majda z družinama 

V SOBOTO, 24. maja OB 16,30 
URI 

V C E R K V I M A R I J I N E G A 
V N E B O V Z E T J A 

Že tradicionalno nekajletno slovesno so-
maševanje pri Kralj ici M i r u na Kobiljeku 
bo letos v božjem blagoslovu v cerkvi 
Marijinega vnebovzetja na Kopanju. 
S o m a š e v a n j e v e č i h d u h o v n i k o v bo 
spremljalo ubrano petje prelepih Mar 
ijinih pesmi, sodelovala bo mladina iz 
Grosuplja in Račne, bogoslužje bo pope
stril glas operne pevke Dragice Čarman. 
V s i , k i častite Božjo Mater Marijo, vabl
jeni na Kopanj, dragoceni biser naše na
rodne zakladnice! 

Krščanski forum SDS 

0 

D R O G E R I J A 
Adamičeva 26, tel.: 763-656 

Z A H V A L A 
Ob nenadni izgubi moža in očeta IVANA 
N O V A K A se vsem iskreno zahvaljujemo 
za izraženo sožalje, darovano cvetje ali 
sveče in spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Posebna zahvala najbližjim sorodnikom in 
prijateljem za pomoč v najtežjih trenutkih. 
Zahvala tudi sosedom za izraženo tolažbo 
in darove za cerkev, g. župniku za pogreb
ni obred ter pevcem pevskega zbora Žalna 
in pogrebcem. 
Hvala vsem, ki ga boste ohranili v lepem 
spominu. 

Žalujoči žena Marija, Mojca in Janez 

"Ni smrt tisto, kar nas loči 
in življenje ni, kar druži nas. 
So vezi močnejše, 
brez pomena zanje so razdalje, kraj in čas." 

pravi Mila Kačič. 
"7a4o ifnenada je /btiila ueat, 6i nad. je 
oiufmUa: "RoAija ni več med notni. 
Saj ne monemo vetjeti! "fcad&o- wi orno 
<u6ufiaj fme%iveli v 6lofrcu osnovne Sole, <nč-
uftaj hodili na iijtctc, &e iodnili v tey&iA 
tnenut6i&, <te fioaovan.jali o tutii fruAodnoć.-
ti. $nOVa in fnOVa <1C H04. /btCiCHCČal 4 dvojimi 
idejami in domiSljijo tet »tam dajal ftoater 
ma 4- Mojim ve&eljcm do fivljenja. 7>il oi 
odličnjoJL, fioln enenaije, vedno med najbol
jšimi in najvjonnejiimi učenci. /4 6lju6 
temu 4&iomen in frtifvtovljen lajdajati <ie 
uđem, 6i <uy tvojo fromoč ftotteiovali. 
Sedaj, 60 4C vda nanovo, frtciuja v ovojem 
dfiomladamAem tajćoiju- in tiliče 6 novemu 
fivljenju, ti odHajai.. ItAo in 6*cj. dloveoa. 
4*edi fivljenjd/UH načttov. Ttifoli več ne 
6omo dliiali tvoje fvUjajne 6e&edc, pnijatel-
jA&eaa pojdiava. 1ti4oli več 4i ne (orno 
ttiOMili to6e. <U fafeleli oteče. 
Ivoji itatii ijauiljajo dina, na. &atete^a 40 

iili ta&o navezani in ftonodni, senata., 6i 
je tudi 6ila naia doSol4a, fu*. dtaaeaa fitata 
in vcti&caa ptijatelja. t/oem ttem iyie4amo 
id&ieuo in najalo&jc dofalje. 1/ači falodti de 
j - neifmetno iolečino frtidtujujemo nekdanji 
TZoSijevi doiolci. 
A v teA. tc%6iA. t*enut&i6. do vde (edede odveč, 
^alodini pogledi, dolje na. UciA. in tiiina 
ftovedo največ. 
T\a^i "Roti, ie jadnjič ti tUičcm* v futtdtav: 
adijol "Ponosni dmo, da amo iiii tvoji doi-
oici. ti footaaamo cvetje na tvoj mnooo 
ptejaodnji yio6, 4C- ti ie jadnjič jaUval-
jujento, da di jnal j nami deliti v&o dvojo 
dtčno do6noto in lepoto. 
f dvojiA dtciA te (orno oAtanili taAineaa, 
6ot dZ vedno 6il: finiden, fitijajen in froiten. 
^o6i, froyu&ali te (orno/ 

Vimenu sošolcev iz OŠ 
Tatjana Skubic 
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FARAONI: "SMO SREČNI, KER SMO ŽIVI! rw 

To so ljudje, ki so kot morje: topli, 
prijazni in odprti. 
Drugačni. Kot je lahko drugačno 
tudi morje. Pet zelo različnih oseb, 
ki j ih druži in povezuje ena 
ljubezen: glasba. Leto 1997 je še 
posebej pomembno zanje, saj 
praznujejo 30-letnico svojega de
lovanja. Pogovarjala sem se s čla
nom ansambla Ferdijem Maražem 
in ob tej pri ložnosti je nastal 
naslednji pogovor. 
Kdaj je nastala skupina Farao

ni 
Če letos praznujemo 30-letnico, 
potem ni težko izračunati, kajne? 
Zakaj ste si izbrali ime "Farao
ni"? 
Takrat so bila popularna imena s 
končnico ONI, npr. Kameleoni, 
Faraoni. Sicer pa so bili faraoni 
Egipčani in vladarji - mogočni 
ljudje. 
Kdo so sedanji člani skupine 
Faraoni in kakšna je njihova 
vloga v ansamblu? 
N E L F I D E P A N G H E R - bobni, 
vokal, manager; S L A V K O IVAN-
ČIČ - solo pevec, multiinstrumen-
talist; PIERO P O C E C C O - bas, 
vokal, šef tehnike; ENZO HRO-
VATIN - solo kitarist, pevec, avtor 
večine skladb; FERDI MARAŽ -

klaviaturist, vokal, finančnik, stiki 
z javnostjo. 
Kljub temu, da ste že veliko let 
na glasbeni sceni, ste razmero
ma pozno začeli z avtorsko glas
bo. 
Zakaj tako pozno? 
Da ne bo pomote, že daljnega leta 
1969 je izšla prva mala (SINGLE) 
plošča takratnih Faraonov (Nelfi je 
še edini originalni član); v novejši 
postavi pa smo se očitno malo 
pozno zbudili, saj smo bili preveč 
usmerjeni v reprodukcijo. 
Kje nastopate? 
Povsod, kamor nas povabijo! 
Za seboj imate že mnogo nastop
ov. Kateri vam je ostal najbolj v 
spominu? 
Preveč je takih nastopov. Če go
vorim v svojem imenu, potem je 
to prvi nastop za dan republike 
(takrat Jugoslavije) 29.11.1979 na 
Bernardinu (zdaj Arcadc Club). 
Kaj počnete v prostem času? 
S L A V K O igra nogomet; tudi NEL
FI gaje še do nedavnega, dokler si 
ni poškodoval kolena, sicer zdaj 
vozi bicikel, igra karle... ENZO 
urejuje stanovanje, posluša dosti 
glasbe, PIERO hodi v fitness, FER
DI pa igra košarko. 
Letos praznujete 30-letnico. Ali 

RADIO / J U \ I VAL - 89,8 in 93,1 Mha 

Reklamna sporočila, Glasbene čestitke, Male oglase in Osmrtnice 
lahko naročite na tel.: 764-240, 764-242, 764-243 

RADIO ZELENI VAL vas vabi k poslušanju naslednih oddaj: 
© SADOVI N A R A V E - oddaja o kmetijstvu, vrtnarstvu.. 

PON, vsakih 14 dni, 10.- 11. ure 
© ŠPORTNA ODDAJA - vsak PON 17.-18. ure 
© AVTORADIO - avtomobilistična oddaja 

PON, na 14 dni, 20. - 22. ure 
© DOST' M A M -oddaja o aktualnih problemih SRE 10.-11. ure 
© A Q C ATRIJ-oddaja o neprimičninah ČET 10. - 12. ure 
© KULTURNI PARNAS - oddaja o kulturi ČET 15.30 - 16. ure 
© PESMI PREPROSTIH LJUDI - oddaja z narodnozabavno glasbo 

\ \ TOR 20. - 22. ure 
© EKOLOGIJA - \ TOR in ČET ob 9. uri 
© PROMOCIJA OBMOČNE OBRTNE ZBORNICE GROSUPLJE 

PON, SRE, PET 8. - 8.30 ure 
BREZPLAČNI M A L I OGLASI 
NEDELJSKI K V I Z 
NA 3 A K O R D E - glasbena oddaja 
OTROŠKA ODDAJA 
R E Z E R V I R A N O Z A M L A E 
Mladih src / 

SO 12.30- 13. ure 
NE 19. - 20. ure 
ČET 20. - 22. ure 
SO 8. - 10. ure 
- oddaja za člane Kluba 
PET 18.-22. ure 

DIO ZELENI VAL Z VAMI IN 
SAMO ZA VAS!! 

za to priložnost pripravljate kaj 
posebnega? 
Da. V prvi polovici avgusta pri
pravljamo velik jubilejni koncert 
skupine, ki bo v Izoli v Simonovem 
zalivu. Snemala ga bo TV Koper 
in radio Koper. To bo pravo do
živetje! 
Kako domači sprejemajo vašo 
glasbo? 
Po načelu: Vse, kar je tuje, je bol
jše. 
Vaš najnovejši izdelek se imenuje 
"Sem takšen, ker sem živ". Za to 
pesem ste posneli tudi videospot. 
Vaš najnovejši spot za pesem 
"Jaz te nimam rad", ki je posnet 
v obliki risanega filma, je nekaj 
posebnega. Zakaj ste se odločili 
za tako obliko videospota? 
Ker nam tako ni potrebno statirati, 
sicer pa nismo neki pravi igralski 
talenti. 
Na letošnji prireditvi "ZLATI 
PETELIN" ste dobili nagrado za 

najboljšo pop skupino. Nomin
irana za najboljšo pop skupino 
so bili poleg vas še skupina Čuki 
in Panda. Ali ste pričakovali, da 
boste ravno vi dobili zlatega 
petelina? 
Potiho že malo. 
Ali ste že nastopali v Grosupljem 
in kakšni so spomini in, če ste že 
nastopali. 
Še nismo in upamo, da bomo vsaj 
v naslednjih 30-ih letih. 
In kaj bi za konec sporočili bral
cem "Grosupeljskih odmevov"? 
Upamo, da se čimprej vidimo kje 
na vašem koncu, sicer pa vse vabi
mo na našo "fešto" ob 30-letnici 
avgusta v IZOLO! 
Skupini Faraoni želim še naprej 
tako uspešno glasbeno pot, kot je 
bila do sedaj ter veliko novih idej, 
dobre volje in sonca, ki sije iz vaše 
glasbe, da bi bilo med nami več 
veselja in upanja. 

Saša A H ČIN 

V NEDELJO, 1. JUNIJA 1997 JI LAHKO V 
GRO/UPLJEM , GA/IL/KA C. 6 

(OB GA/IL/KEM CENTRU), OGLEDATE 
RAZ/TAVO P/OV. OGLEDALI / I BO/TE LAHKO 

PRIBLIŽNO 4 0 0 P/OV, MED KATEREM I BODO 
TUDI UDELEŽENCI IZ TUJINE. 

Kinologi si prizadevamo za izobraževanje lastnikov psov, zato 
prosimo, da spremljate naša obvestila. 

Pes je človeku prijatelj, če mu zna prisluhniti in 
HT\ ravnati z njim! 

Kinološko društo Grosuplje 

GROSUPELJSKI ODMEVI - OGLAŠAJTE V 
SVOJEM ČASOPISU! 



ZADNJE NOVICE * * ZADNJE NOVICE 

ALI BO OTROŠKO VARSTVO V GROSUPLJEM SE NAPREJ LE GRENAK PRIOKUS? 
Prenatrpanost grosupeljskega 
vzgojno-varstvenega zavoda je 
"rak-rana", ki je v Grosupljem pris
otna že prav toliko časa, kot ob
staja vrtec. Iz leta v leto (z nekaj 
redkimi izjemami) se soočamo s 
stisko staršev, za katerih otroke po 
takšnem ali drugačnem kriteriju ni 
prostora v vrtcu. 
Svetlo upanje je letos marsikomu 
pomenila nadzidava vrtca na 
Trubarjevi ul. Toda, 
če bi ne bilo tega velikega ČE-ja! 
Kljub temu, da se dela uspešno 
približujejo zaključnim delom, pa 
problemom z otroškim varstvom v 
Grosupljem še vedno ne bo konec. 
Medtem, ko smo spremljali nadzi
davo in morda kovali načrte, koli
ko malčkov bo srečnih, pa je Min
istrstvo za šolstvo in šport spreme
nilo normative, tako, daje sedaj v 
skupinah lahko od 10 do 14 otrok. 
S tem, da ni dovoljenega odstopan
ja od zgornje meje. 
S 30. aprilom pa so v V V Z zakl

jučili z zbiranjem novih prošenj in 
jih našteli kar 217 (191 v Grosu
pljem in 26 v Šmarju Sap). Novi 
normativi pa dovoljujejo sprejem 
125 otrok (116 v Grosupljem in 9 
v Šmarju Sap). Tako kljub gradnji 
zmanjka prostora za 92 otrok. 
Otrok, ki varstvo potrebujejo in 
imajo do njega tudi pravico! 
Kot je povedala ravnateljica Drag
ica Drobnič, je na Ministrstvo za 
šolstvo in šport naslovila vlogo z 
natančno obrazložitvijo za delno 
preseganje normativov. Če bodo 
razumeli stisko staršev, vrtca in 
občine, ki je z nadzidavo ob
stoječega objekta in razpisom kon
cesije za privatno varstvo, skušala 
rešiti problem, pa kaže, j i ni uspe
lo ne v prvem in ne v drugem prim
eru, in vlogo ugodno rešili, potem 
se bo število odklonjenih otrok 
zmanjšalo, sicer pa bo problem 
otroškega varstva v Grosupljem 
ostal kot grenak priokus tudi v 
bodoče. A.A. 

Gradnja gre h koncu, vodstvo vrtca pa je zaskrbljeno, ali bo novi priz
idek lahko septembra sprejel otroke. Potrebno bi bilo izvesti javni raz
pis za nakup notranje opreme (ki jo noben proizvajalec nima na zalo
gi), vendar pa proračun v občini Grosuplje še vedno ni sprejet 
Skrbi, skrbi, in še enkrat skrbi... In vendar so otroci naše največje 
bogastvo!'! 

Prispevke za naslednjo številko 
Grosupeljskih odmevoi 

oddajte do 30. maja! 

KOMU BOMO DALI PREDNOST NA OTROŠKIH IGRIŠČIH - OTROKOM ALI NAŠIM 
ŠTIRINOŽNIM PRIJATELJEM? 

Dogodek, ki seje lepega sončne
ga popoldneva 8. maja kot v 
groznem fdmu odigral na šolskem 
igrišču, kjer so prvo in drugošolč-
ki uživali v pomladnem dnevu, je 
razburil krajane in tudi širšo jav
nost. Dogodek, ki mali MAJI go
tovo ni prizadejal le ran in bolečin, 
ampak tudi notranjo rano otroški 
duši, ki upajmo, jo bo pozdravil 
čas, je napolnil stolpce vseh ča
sopisov. Učiteljici Anki, ki že vrs
to let dela z najmlajšimi, pa vtis
nil boleč pečat ob dejstvu, da so 

j i starši zaupali svoje male na-
debudneže. S prav takšno močjo 
in ljubeznijo je svojo učenko 
Majo gotovo obvarovala najhuj
šega. Toda ob vsem, kar smo lah
ko slišali in prebrali, je marsikdo 
spregledal to njeno dejanje, čer
avno smo j i vsi hvaležni. Upaj
mo, da bi se vsakdo tako žrtvoval 
za mlado življenje. 
Ob tem pa se poraja vprašanje, 
kako so naši otroci varni, pa bodi 
na sprehodih, ki so del življenja v 
vrtcu, na poti v šolo in iz nje, in 

končno tudi na šolskem igrišču. 
Kaj nam pomaga, če so cesto ob 
šoli na Tovarniški "opremili" z 
ležečimi policaj i , da bi tako 
"ustavili" nevestne voznike, če 
pa imamo končno med nami tudi 
ljudi, ki se ne zavedajo svoje 
odgovornosti. 
Ni še dolgo tega, ko mi je nekdo 
dejal, kako ga "žuli", ko vidi na 
igrišču, kije namenjeno otrokom, 
pasje iztrebke, pa je šlo to mimo, 
češ da bodo za to poskrbele 
ustezne službe. A l i pa imamo tudi 

ustrezne službe, ki bi osvestile 
lastnike svojih štirinožnih prijatel
jev, kako ravnati v urbanem na
selju?! Resnično je prav, da ceni
mo tudi ljubezen do živali, ven
dar - vse naj bi imelo svoje meje. 

Upam, da cena, ki jo je za to 
plačala mala Maja in njeni sošol
ci, predvsem pa tudi učiteljice, ne 
bo previsoka , da bo Maji le osta
lo tisto lepo otroštvo, ki ga želimo 
svojim otrokom! 

A.A. 

I Hranilnica 

o o 
LON d.d. Kranj 

V MESECU MAJU PRAZNUJEMO 
5. OBLETNICO POSLOVANJA 

HRANIMO, POSOJAMO IN SE TRUDIMO ZA VAS NA 
Ljubezniv Osebni Način 

POKLIČITE N A S N A T E L E F O N 764-300 I N 764-600 
I N SE PREPRIČAJTE! 

Poslovna enota 
M A G R O 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 
Telefon: 061/764-600 

061/764-300 
Faks: 061/761-719 

Grosupeljski odmevi - Ustanovitelj je občinski svet občine Grosuplje -Uredniški odbor: Ivo Brečič, Barbara Pance, Andreja Podlogar, Matjaž 
Trontelj in Anica Zajec. - Glavna in odgovorna urednica Alenka Adamič -Tehnična urednica Alenka Adamič - Lektorica Marija Samec - Naslov 
uredništva Kolodvorska 2, Grosuplje - Računalniški prelom U & D Ulaga - Tisk GRAFIS Grosuplje - Rokopisov in fotografij ne vračamo. Glasilo 
izhaja enkrat mesečno v nakladi 4.500 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Glasilo občine spada med proizvode, za 
katere se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5 odstotkov. 


